
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE ORDINARI DEL DIA 21 DE NOVEMBRE DE 2019
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
OrdinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
M.Carme Alcoverro BeltranSecretari/ària: 

21 de novembre de 2019Dia: 
19:10Hora d'inici: 

20:50Hora de finalització: 
Saló de PlensLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

Excusen la seva assistència:

Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: «Molt bona tarda a tothom. Comencem aquesta sessió
plenària d’avui, 21 de novembre de 2019. Que consti en acta que excusa la presència de la
regidora Carme Cros, ja que per motius personals no ha pogut assistir a la sessió plenària d’
avui i ha avisat aquesta Presidència. Comencem la sessió plenària seguint l’ordre del dia
previst».

ACORDS

LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS
QUE VAN TENIR LLOC ELS DIES 19 DE SETEMBRE, 14 D'OCTUBRE I 21 D'OCTUBRE DE

 2019.
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PLE ORDINARI DEL DIA 19 DE SETEMBRE DE 20191. 

El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Com és habitual, els primers punts són de lectura i
aprovació de les actes de les sessions anteriors, els quals votarem per separat perquè no en
tots els plens anteriors erem tots els regidors»
 

Per disposar tots els presents d'una còpia de l'acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia
19 de setembre de 2019, se n'omet la lectura i s'aprova el contingut de l'acta, amb l'abstenció
del Sr. Jordi Domingo, perquè no hi va assistir, i amb el vot a favor dels Srs. Núria Mas,
Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria Bages, Ricard Gili, Maria
Teresa Basora, Arnau Salvat, Enric Jódar, José Manuel Hernández i l'Alcalde-President.

PLE EXTRAORDINARI I URGENT DEL DIA 14 D'OCTUBRE DE 20192. 

Per disposar tots els presents d'una còpia de l'acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia
14 d'octubre de 2019, se n'omet la lectura i s'aprova, per unanimitat, el contingut de l'acta.

PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 21 D'OCTUBRE DE 20193. 

Per disposar tots els presents d'una còpia de l'acta de la sessió anterior que va tenir lloc el dia
21 d'octubre de 2019, se n'omet la lectura i s'aprova el contingut de l'acta, amb l'abstenció dels
Srs. Judit Albesa, Josep Maria Bages, Arnau Salvat i Enric Jódar, perquè no hi van assistir, i
amb el vot a favor dels Srs. Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Jordi Domingo, Verònica
Torres, Ricard Gili, Maria Teresa Basora, José Manuel Hernández i l'Alcalde-President.

 DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA

DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 1186 AL NÚM.4. 
1532 DE 2019
Es dóna compte, en compliment de l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de
novembre, de les resolucions de la Presidència/Alcaldia, del núm. 1186 al núm. 1532 de 2019,
amb un total de 347.

Resum per unitats
5 Serveis mobilitat

4 Tresoreria

1 Intervenció

1 Registre

103 Àrea Secretaria

6 Assistència jurídica

155 Recursos Humans
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3 Serveis Socials

5 Contractació

24 Obres, Urbanismes i Activitats

6 Comptabilitat

4 Àrea intervenció

8 Intervenció en activitats

9 Àrea tresoreria

8 Àrea de Serveis al Territori

1 Secretaria

2 Subvencions

2 Àrea de Serveis a la Seguretat i Mobilitat

Detall dels Decrets
Núm.
decret

Data Assumpte

2019-
0001186

1 6  d e
setembre
de 2019

Cessió taules i cadires CERAP 13/9/2019

2019-
0001187

1 6  d e
setembre
de 2019

Aprovació de la relació definitiva dels aspirants admesos i exclosos en la convocatòria
per a la formació d'una borsa de treball d'auxiliars Llar d'infants

2019-
0001188

1 6  d e
setembre
de 2019

Aprovació de la relació definitiva d'aspirants admesos i exclosos en la convocatòria per a
la formació d'una borsa de treball d'educadora de la Llar d'infants.

2019-
0001189

1 6  d e
setembre
de 2019

Convocatòria de 'PLE ORDINARI DEL DIA 19 DE SETEMBRE DE 2019'

2019-
0001190

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001191

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001192

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001193

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001194

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001195

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001196

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
1 6  d e
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0001197 setembre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001198

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001199

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001200

1 6  d e
setembre
de 2019

Canvi dies atorgats de vacances per dies de lliure disposició d'acord amb la petició de la
treballadora.

2019-
0001201

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001202

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001203

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001204

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001205

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001206

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001207

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001208

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001209

1 6  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001210

1 7  d e
setembre
de 2019

Constitució borsa de treball per a proveir amb caràcter laboral temporal, places de monitor
/a de menjador, d'acord amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2019-
0001211

1 7  d e
setembre
de 2019

Resolució sobre la concessió d'una llicència urbanística d'obres per reparar teules
trencades en una edificació existent en sòl no urbanitzable

2019-
0001212

1 7  d e
setembre
de 2019

Proposta d'aixecament objecció relació factures núm. 99/2019

2019-
0001213

1 7  d e
setembre
de 2019

Incorporació monitores menjador escolar curs 2019-2020

2019-
0001214

1 8  d e
setembre
de 2019

Adjudicació Setmana de la mobilitat sostenible/pedalada de contes
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2019-
0001215

1 8  d e
setembre
de 2019

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 23 DE SETEMBRE DE 2019'

2019-
0001216

1 8  d e
setembre
de 2019

Cessió sala Epicentre Gaudí 18/9/2019

2019-
0001217

1 8  d e
setembre
de 2019

Pagament a justificar núm. 26/2019

2019-
0001218

1 8  d e
setembre
de 2019

Llicència ocupació via pública 21/9/2019 Festa Inauguració Esplai 2019/20

2019-
0001219

1 9  d e
setembre
de 2019

Relacions Ordenació Pagaments núms. 028/2019, 029/2019 i altres

2019-
0001220

2 3  d e
setembre
de 2019

Servei distribució programes de formació

2019-
0001221

2 3  d e
setembre
de 2019

Servei per l'impressió del programa de cursos 2019-2020

2019-
0001222

2 3  d e
setembre
de 2019

Cessió material i autorització ús pavelló municipal 6/10/2019 Lliga Contra el Càncer

2019-
0001223

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001224

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001225

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001226

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001227

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001228

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió dies lliure disposició

2019-
0001229

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001230

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001231

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
2 3  d e
setembre Concessió permisos personal laboral
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0001232 de 2019

2019-
0001233

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001234

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001235

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió dies d'assumptes propis

2019-
0001236

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001237

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001238

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001239

2 3  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001240

2 4  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001241

2 4  d e
setembre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001242

2 4  d e
setembre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001243

2 4  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001244

2 4  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001245

2 4  d e
setembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001246

2 4  d e
setembre
de 2019

Constitució borsa de treball per a proveir amb caràcter laboral temporal, places d'auxiliar
administratiu, d'acord amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2019-
0001247

2 4  d e
setembre
de 2019

Complement de productivitat mes de setembre integrants Servei de Vigilants.

2019-
0001248

2 4  d e
setembre
de 2019

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió nínxol simple núm. 696

2019-
0001249

2 4  d e
setembre
de 2019

Adquisició d'un llaç pel dia mundial de l'Alzheimer

2 4  d e
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2019-
0001250

setembre
de 2019

Autorització llicència ocupació via pública 18/4/2020

2019-
0001251

2 4  d e
setembre
de 2019

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió nínxol doble núm. 491

2019-
0001252

2 5  d e
setembre
de 2019

Concessió dies vacances

2019-
0001253

2 5  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001254

2 5  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001255

2 5  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001256

2 5  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001257

2 6  d e
setembre
de 2019

Cessió material per realizació d'una activitat per part de la Parròquia de Sant Jaume de
Riudoms 27/9/2019

2019-
0001258

2 6  d e
setembre
de 2019

Sol·licitud de targeta d'aparcament individual per a persones amb discapacitat, com a
titular no conductor

2019-
0001259

2 6  d e
setembre
de 2019

Sol·licitud de renovació de la concessió de la targeta d'aparcament individual per a
persones amb discapacitat, com a titular NO conductor

2019-
0001260

2 6  d e
setembre
de 2019

Cessió auditori Escoles Velles el 16/10/2019 AMPA Escola Beat

2019-
0001261

2 6  d e
setembre
de 2019

Autorització llicència ocupació via pública 28/09/2019 Riudoms per la Independència -
ANC

2019-
0001262

2 6  d e
setembre
de 2019

Constitució borsa de treball per a proveir amb caràcter laboral temporal, places d'auxiliar
de la Llar d'Infants municipal, d'acord amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2019-
0001263

2 6  d e
setembre
de 2019

Aprovació serveis extraordinàris inclosos a la nòmina del mes de setembre 2019

2019-
0001264

2 6  d e
setembre
de 2019

Cessió ús de les instal·lacions escolars (Escola Beat Bonaventura) - curs 2019-2020

2019-
0001265

2 6  d e
setembre
de 2019

Constitució borsa de treball per a proveir amb caràcter laboral temporal, places
d'educadora de la Llar d'Infants municipal, d'acord amb els resultats de la convocatòria
realitzada.

2019-
0001266

2 6  d e
setembre
de 2019

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 1 D'OCTUBRE DE 2019'

2019-
0001267

2 6  d e
setembre
de 2019

Modificació dels criteris d'adjudicació segons indicacions de l'informe d'intervenció
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2019-
0001268

2 6  d e
setembre
de 2019

Declarar desert el contracte del servei de les visites guiades a la Casa Gaudí, a la
Cisterna Vella i a altres edificis o itineraris que pugui organitzar l'Ajuntament

2019-
0001269

2 6  d e
setembre
de 2019

Suspensió temporal dels objectius de qualitat acústica durant la celebració de la Jornada
Riudoms Jove (28/09/2019)

2019-
0001270

2 6  d e
setembre
de 2019

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències dels
regidors corresponents al mes de setembre de 2019 i assegurances socials.

2019-
0001271

2 6  d e
setembre
de 2019

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències
dels regidors corresponents al mes de setembre de 2019 i assegurances socials.

2019-
0001272

2 7  d e
setembre
de 2019

Ús biblioteca Escola Cavaller Arnau 26/09/2019

2019-
0001273

2 7  d e
setembre
de 2019

Sol·licitud de concessió de la targeta d'aparcament per a persones amb discapacitat,
com a titular no conductor

2019-
0001274

3 0  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001275

3 0  d e
setembre
de 2019

Anul·lació permís atorgat en motiu d'acompanyar a un familiar a una visita mèdica el dia
27 de setembre

2019-
0001276

3 0  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001277

3 0  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001278

3 0  d e
setembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001279

1
d'octubre
de 2019

Sol·licitud de targeta d'aparcament provisional per a persones amb discapacitat

2019-
0001280

1
d'octubre
de 2019

Cessió sala d'actes Escoles Velles 14/10/2019 AMPA Institut Joan Guinjoan

2019-
0001281

1
d'octubre
de 2019

Cessió sala d'exposicions de la Casa de Cultura al CERAP el dia 24/10/2019

2019-
0001282

1
d'octubre
de 2019

Cessió sala d'actes Casa de Cultura 23/01/2020

2019-
0001283

1
d'octubre
de 2019

Resolució de la reclamació de responsabilitat patrimonial per danys materials en caiguda
a l'avinguda Catalunya el 24/08/18

2019-
0001284

1
d'octubre
de 2019

Reserva de llocs disponibles per a la col·locació gratuïta de cartells i dels locals públics d’
ús gratuït per als actes de campanya electoral de les eleccions a les Corts Generals del
dia 10 de novembre de 2019

2019-
2
d'octubre Concessió de vacances i assumptes propis
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0001285 de 2019

2019-
0001286

2
d'octubre
de 2019

Concessió de dies lliure disposició

2019-
0001287

2
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001288

2
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001289

2
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001290

2
d'octubre
de 2019

Resolució sobre l'atorgament de la llicència de gual al c/ Sant Antoni, núm. 34, bxs.

2019-
0001291

2
d'octubre
de 2019

Sol·licitud d'ampliació dels metres lineals de l'ocupació del gual existent al c/ Josep
Massó Aguiló, núm. 9, per passar de 3,5 ml a 4 ml

2019-
0001292

2
d'octubre
de 2019

Resolució sobre l'atorgament de la llicència d'un gual al c/ Rodolf Cavallé, 5, bxs

2019-
0001293

2
d'octubre
de 2019

Renovació Comissió de Serveis de la secretària de l'Ajuntament de Riudoms.

2019-
0001294

2
d'octubre
de 2019

reclamació responsabilitat patrimonial per lesions derivades de caiguda al carrer Sant
Bonifaci el dia 29/11/2018

2019-
0001295

3
d'octubre
de 2019

Cessió sala d'actes ANC el dia 5/10/2019 (anul·la l'acte del dia 12/10/2019)

2019-
0001296

3
d'octubre
de 2019

Autorització llicència ocupació temporal via pública plaça de l'Església el 3/10/2019 per
part de la CUP

2019-
0001297

3
d'octubre
de 2019

Convocatòria de la 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 8 D'OCTUBRE DE 2019'

2019-
0001298

3
d'octubre
de 2019

Resolució relativa a la comunicació de variació de la titularitat de la finca situada al c/
Baltasar de Toda i Tàpies, 31, 2-2 a efectes de taxes d'ABC

2019-
0001299

4
d'octubre
de 2019

Autorització assistència i aprovació despeses per a la realització d'una jornada de
formació d'un funcionari

2019-
0001300

4
d'octubre
de 2019

Sol·licitud per part de BASE de resolució de la petició d'ampliació del termini de
fraccionament, pel període de 24 mesos, del deute que correspon a l'expedient executiu
núm. 2019/641 tramitat per BASE

2019-
0001301

4
d'octubre
de 2019

Ordre d'execució per al tancament de la boca de pou del polígon 15, parcel.la 90,
Riudoms

2019-
0001302

7
d'octubre
de 2019

Contractació personal per substitució baixa per incapacitat temporal

7
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2019-
0001303

d'octubre
de 2019

Autorització assistència i aprovació despeses per a la realització d'unes jornades de
formació.

2019-
0001304

8
d'octubre
de 2019

Sol·licitud de llicència urbanística per a la legalització de l'estructura d'una planta segona
existent i la divisió horitzontal d'un immoble situat al carrer de Sant Antoni

2019-
0001305

8
d'octubre
de 2019

Pagament a justificar núm. 27/2019

2019-
0001306

8
d'octubre
de 2019

Aprovació provisional dels aspirants admesos i exclosos en el procés selectiu per a la
constitució d'una borsa d'operaris de serveis de neteja ajuntament i dependències
municipals.

2019-
0001307

9
d'octubre
de 2019

Autorització de celebració del matrimoni civil el dia 10 d’octubre de 2019

2019-
0001308

9
d'octubre
de 2019

Servei de recital de poesia

2019-
0001309

9
d'octubre
de 2019

Convocatòria de la 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME DEL DIA 14 D'OCTUBRE
DE 2019'

2019-
0001310

9
d'octubre
de 2019

Convocatòria de la 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 14 D'OCTUBRE DE 2019'

2019-
0001311

1 0
d'octubre
de 2019

Incorporació auxiliars administratius

2019-
0001312

1 0
d'octubre
de 2019

Aprovació relació provisional d'aspirants admesos i exclosos procés selectiu borsa
operaris serveis generals

2019-
0001313

1 0
d'octubre
de 2019

Rectificació error material en l'acta de constitucióo borsa de treball d'educadora de la Llar
d'Infants

2019-
0001314

1 0
d'octubre
de 2019

Sol·licitud de llicència per ocupació de la via pública amb 2 carpes desmuntables de 3x3
m2 a l'interior dels porxos per tal que les taules i cadires vinculades a l'activitat del bar
estiguin protegides de les inclemències del temps.

2019-
0001315

1 0
d'octubre
de 2019

Resolució de la reclamació del rebut d'aigua del 4t trimestre 2018 del c/ de Sant Antoni,
32 per motiu d'un possible error en la lectura del comptador

2019-
0001316

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001317

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001318

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001319

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001320

1 0
d'octubre
de 2019

Aprovar els padrons de les taxes per la prestació dels serveis d'abastament d'aigua, de
gestió de residus i de clavegueram que correspon al 3r trimestre de 2019
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2019-
0001321

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió dia d'assumptes propis

2019-
0001322

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001323

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001324

1 0
d'octubre
de 2019

Petició de modificació dels dies concedits de permís per hospitalització d'un familiar.

2019-
0001325

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001326

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001327

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió de dia de lliure disposició

2019-
0001328

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001329

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001330

1 0
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001331

1 1
d'octubre
de 2019

Designació de representants de l’Administració per a les Eleccions Generals del dia 10
de novembre de 2019

2019-
0001332

1 1
d'octubre
de 2019

Inici d'expedient sancionador per infracció de l'Ordenança Municipal de Civisme i
Convivència Ciutadana

2019-
0001333

1 4
d'octubre
de 2019

Procediment per adoptar la mesura de tancament de l'activitat de bar-restaurant situada
a l'avinguda Baltasar Toda i Tàpies, per manca d'esmena dels defectes en el compliment
dels requisits legals per exercir l'activitat, consistent en la manca del preceptiu certificat
tècnic.

2019-
0001334

1 4
d'octubre
de 2019

Convocatòria de 'PLE EXTRAORDINARI I URGENT DEL DIA 14 D'OCTUBRE DE 2019'

2019-
0001335

1 4
d'octubre
de 2019

Llicència ocupació temporal via pública Residència L'Onada

2019-
0001336

1 4
d'octubre
de 2019

Sol·licitud de concessió de la targeta d'aparcament per a persones amb discapacitat,
com a titular no conductor

2019-
0001337

1 4
d'octubre
de 2019

Cessió sala d'actes el 8/11/2019 AMPA Escola Beat

2019-
1 4
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0001338 d'octubre
de 2019

Cessió Casa de Cultura el 17/10/2019 per reunió de l'Esplai inici de curs 2019-20.

2019-
0001339

1 5
d'octubre
de 2019

Aprovació de les liquidacions en concepte de taxa per ocupació de la via pública amb
taules i cadires per part d'establiments de restauració corresponent al mes de maig de
2019

2019-
0001340

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001341

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001342

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001343

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001344

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001345

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001346

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001347

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001348

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001349

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001350

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001351

1 5
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001352

1 6
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció OMC ( abocament de residus fora contenidor)

2019-
0001353

1 6
d'octubre
de 2019

Inici d'expedient sancionador per infracció de l'Ordenança Municipal de Civisme i
Convivència Ciutadana, per residus fora dels contenidors, al carrer Molins Nous.

2019-
0001354

1 6
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció OMC per abocament residus domèstics fora del
contenidor.

2019-
0001355

1 6
d'octubre
de 2019

Inici d'expedient sancionador per infracció de l'Ordenança Municipal de Civisme i
Convivència ciutadana per residus via pública (carrer Molins Nous)

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
4
F
3
0
B
1
9
0
E
D
F
3
4
B
D
A
9
3
D
D
C
E
9
D
A
0
A
A
6
9
C
B
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
2
1
/
0
8
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
1
4
:
0
0
:
2
0

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 28/01/2020 a les 13:34:27 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 28/01/2020 a les 23:31:11



2019-
0001356

1 6
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció Ordenança Municipal de Civisme i convivència
ciutadana de Riudoms

2019-
0001357

1 6
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció OMC (brossa fora contenidors)

2019-
0001358

1 6
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció OMC (bossa escombraries fora contenidor)

2019-
0001359

1 6
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció OMC per abocament de deixalles fora dels
contenidors

2019-
0001360

1 6
d'octubre
de 2019

Llicència ocupació temporal via pública venda de castanyes diversos dies.

2019-
0001361

1 6
d'octubre
de 2019

Cessió Auditori Escoles Velles 23/10/2019 AMPA Escola Beat

2019-
0001362

1 6
d'octubre
de 2019

Convocatòria Junta de Govern Local del dia 21 d'octubre de 2019

2019-
0001363

1 6
d'octubre
de 2019

Autorització de celebració de matrimoni civil el dia 20 d’octubre de 2019

2019-
0001364

1 6
d'octubre
de 2019

Convocatòria de 'PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 21 D'OCTUBRE DE 2019'

2019-
0001365

1 6
d'octubre
de 2019

Serveis essencials que s'han de prestar durant la convocatòria de vaga del dia 18
d'octubre de 2019.

2019-
0001366

1 6
d'octubre
de 2019

Sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament per a persones amb discapacitat, com
a titular no conductor

2019-
0001367

1 7
d'octubre
de 2019

Proposta d'aixecament objecció relació factures núm. 102/2019

2019-
0001368

1 7
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció OMC ( abocament de residus fora contenidor)

2019-
0001369

1 7
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador per infracció OMC ( abocament de residus fora contenidor)

2019-
0001370

1 7
d'octubre
de 2019

Inici expedient sancionador contra per infracció OMC ( abocament de residus fora
contenidor)

2019-
0001371

2 1
d'octubre
de 2019

Sol·licitud d’incorporació de despesa subvencionable a la subvenció concedida per la
Diputació de Tarragona, dins la línia d’inversions del PAM 2019, per a I’adquisició de
mobiliari i equips audiovisuals per a l’edifici de les Antigues Escoles.

2019-
0001372

2 1
d'octubre
de 2019

Contractació del servei per al desenvolupament o execució del Pla local de joventut de
l'Ajuntament de Riudoms

2019-
2 1
d'octubre Aprovació definitiva de la relació d'admesos i exclosos del procés selectiu per a la
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0001373 de 2019 formació d'una borsa de treball de peó del servei de neteja.

2019-
0001374

2 1
d'octubre
de 2019

Contractació del servei de seguretat i control d'accés per als actes organitzats per
l'Ajuntament de Riudoms

2019-
0001375

2 1
d'octubre
de 2019

Aprovació definitiva de la relació d'admesos i exclosos del procés selectiu per a la
formació d'una borsa de treball d'operaris de serveis generals

2019-
0001376

2 1
d'octubre
de 2019

Cessió Sala d'Actes Casa de Cultura reunió mina Rosaris 25/10/2019

2019-
0001377

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001378

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001379

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001380

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances i dies de lliure disposició

2019-
0001381

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001382

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001383

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió dies assumptes propis personal funcionari

2019-
0001384

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001385

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances i dies de lliure disposició

2019-
0001386

2 1
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001387

2 2
d'octubre
de 2019

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 109/2019

2019-
0001388

2 2
d'octubre
de 2019

Aixecament d'objecció de la relació de factures núm. 107/2019

2019-
0001389

2 2
d'octubre
de 2019

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 114/2019

2019-
0001390

2 2
d'octubre
de 2019

Cessió d'ús biblioteca escola Cavaller Arnau el 24/10/2019

2 2
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2019-
0001391

d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001392

2 2
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001393

2 2
d'octubre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001394

2 3
d'octubre
de 2019

Sol·licitud de targeta d'aparcament per a persones amb discapacitat, com a titular no
conductor

2019-
0001395

2 3
d'octubre
de 2019

Nomenament guàrdia municipal a temps parcial com a funcionari interí

2019-
0001396

2 3
d'octubre
de 2019

Convocatòria de la Comissió Informativa d'Urbanisme del dia 28 d'octubre de 2019

2019-
0001397

2 3
d'octubre
de 2019

Rectificació error material Decret 2019-0001395'

2019-
0001398

2 3
d'octubre
de 2019

Resolució inici expedient

2019-
0001399

2 3
d'octubre
de 2019

Autorització de celebració del matrimoni civil el dia 26 d’octubre de 2019

2019-
0001400

2 3
d'octubre
de 2019

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 28 D'OCTUBRE DE 2019'

2019-
0001401

2 3
d'octubre
de 2019

Aprovació liquidació pressupost exercici de 2018

2019-
0001402

2 4
d'octubre
de 2019

Declaració dia de dol davant les fatals conseqüències que han provocat les inudacions
del 22 i 23 d'octubre de 2019.

2019-
0001403

2 4
d'octubre
de 2019

Inici d'expedient de restauració de la realitat física alterada i de l'ordre jurídic vulnerat,
amb suspensió provisional de les obres que s'estàn executant, sense llicència
urbanística, amb caràcter de legalitzables, al pol.33, parc.7, (Molins Nous)

2019-
0001404

2 4
d'octubre
de 2019

Complement de productivitat mes d'octubre integrants Servei de Vigilants.

2019-
0001405

2 4
d'octubre
de 2019

Cessió sala d'actes el 29/10/2019

2019-
0001406

2 4
d'octubre
de 2019

Servei monitoratge menjadors escolars

2019-
0001407

2 4
d'octubre
de 2019

Reclamació de danys materials en un vestit de pell per filtracions d'aigua a l'habitatge de
la Pl. de l'Om, 3, derivades d'un embús del desguàs de la teulada de l'edifici municipal de
la capella de la Verge Maria

2019-
0001408

2 4
d'octubre
de 2019

Cessió material AMPA escola Cavaller Arnau per celebració de la castanyada
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2019-
0001409

2 5
d'octubre
de 2019

Resolució sobre la devolució d'una fiança d'obres

2019-
0001410

2 5
d'octubre
de 2019

Petició de substitució del vehicle adscrit a la llicència municipal de taxi núm. 1.

2019-
0001411

2 8
d'octubre
de 2019

Aprovació serveis extraordinàris inclosos a la nòmina del mes d'octubre 2019

2019-
0001412

2 8
d'octubre
de 2019

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències dels
regidors corresponents al mes d'octubre de 2019 i assegurances socials.

2019-
0001413

2 8
d'octubre
de 2019

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i assistències
dels regidors corresponents al mes d'octubre de 2019 i assegurances socials.

2019-
0001414

2 8
d'octubre
de 2019

Autorització ocupació via pública per a exercir la venda ambulant, amb una parada de
venda de flors,al carrer Molins Nous, a l’alçada del local núm. 1, de Riudoms els dies 30,
31 d’octubre i 1 de novembre de 2019

2019-
0001415

2 8
d'octubre
de 2019

sol.licitud llicència activitat extraordinària "FESTA DE L'OLI NOU 2019" 10 de novembre
de 2019, 9,00.h -14.00 h C/Salvador Espriu, s/n

2019-
0001416

2 8
d'octubre
de 2019

Autorització ocupació via pública per a exercir la venda ambulant, amb una parada de
venda de flors, a la plaça de l’Església, a l’alçada del local núm. 3, de Riudoms els dies
30 i 31 d’octubre.

2019-
0001417

2 8
d'octubre
de 2019

Costos Efectius 2018

2019-
0001418

2 9
d'octubre
de 2019

Convocatòria de la 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 4 DE NOVEMBRE DE 2019'

2019-
0001419

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001420

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001421

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001422

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001423

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001424

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió dies assumptes propis

2019-
0001425

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
2 9
d'octubre Concessió de dies de lliure disposició
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0001426 de 2019

2019-
0001427

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió dies d'assumptes propis

2019-
0001428

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001429

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001430

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001431

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances i dies d'assumptes propis

2019-
0001432

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001433

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001434

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001435

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió dies assumptes propis

2019-
0001436

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001437

2 9
d'octubre
de 2019

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001438

3 0
d'octubre
de 2019

Autorització de celebració del matrimoni civil el dia 2 de novembre de 2019

2019-
0001439

3 0
d'octubre
de 2019

Aprovació de l'expedient per a la contractació i licitació del servei i subministrament de
material pirotècnic, per als actes culturals i festius organitzats per l'ajuntament de
Riudoms

2019-
0001440

3 0
d'octubre
de 2019

Resolució PETICIÓ DEVOLUCIÓ FIANCES

2019-
0001441

3 0
d'octubre
de 2019

Devolució de fiances treballs de neteja i manteniment de les bigues de fusta de l’immoble
situat al carrer Major, núm. 45.

2019-
0001442

3 0
d'octubre
de 2019

Resolució PETICIÓ DEVOLUCIÓ FIANCES

2019-
0001443

3 0
d'octubre
de 2019

Devolució fiances obres de substitució del paviment interior, reformar banys i cuina de l’
immoble situat al C/ de Mas Libori, 24 d’aquest municipi

3 0
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2019-
0001444

d'octubre
de 2019

Rectificació error material Decret d' alcaldia número 2019-0001406

2019-
0001445

3 0
d'octubre
de 2019

Devolució fiança corresponent a les obres obertura d’una rasa per fer escomeses noves
a la xarxa d’aigua i clavegueram per a l’edifici del carrer de la Tramuntana, núm. 9.

2019-
0001446

3 0
d'octubre
de 2019

Devolució de fiances corresponent a les obres de modificació d'una tanca situada al
polígon 16, parcel·la 17.

2019-
0001447

3 0
d'octubre
de 2019

Resolució requeriment d'esmena de la comunicació prèvia d'obres presentada d'un
immoble existent al carrer de Salvador Espriu

2019-
0001448

3 0
d'octubre
de 2019

Cessió d'ús Auditori Escoles Velles ERC el 30 de novembre de 2019

2019-
0001449

3 0
d'octubre
de 2019

Aprovació de la devolució de la fiança dipositada amb motiu de la comunicació prèvia
d'unes obres de rehabilitació d'una façana a l'av. de Pau Casals

2019-
0001450

3 0
d'octubre
de 2019

Devolució fiances corresponents als treballs d'aïllament de la coberta de l'immoble situat
al c/ de les Galanes, 12

2019-
0001451

3 0
d'octubre
de 2019

Devolució de fiances corresponents a les obres de substitució de tancaments, enrajolar
planta baixa i terrassa, reformar cambra de bany, lavabo i cuina i instal·lar tancament
metàl·lic sobre tanca d’obra existent a l’habitatge situat al carrer de la Tramuntana, núm.
4.

2019-
0001452

4  d e
novembre
de 2019

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 115/2019

2019-
0001453

4  d e
novembre
de 2019

Autorització assistència a una jornada de formació

2019-
0001454

4  d e
novembre
de 2019

Constitució borsa de treball per a proveir amb caràcter laboral temporal, places d'operaris
de serveis generals, d'acord amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2019-
0001455

4  d e
novembre
de 2019

Constitució borsa de treball per a proveir amb caràcter laboral temporal, places de peó de
serveis de neteja, d'acord amb els resultats de la convocatòria realitzada.

2019-
0001456

4  d e
novembre
de 2019

Concessió de pròrroga per ocupació de la via pública amb tanques

2019-
0001457

4  d e
novembre
de 2019

Acceptació renúncia com a funcionària interina

2019-
0001458

4  d e
novembre
de 2019

Llicència d’ús privatiu o ocupació temporal del domini públic d'espais de l’equipament de
les Escoles Velles per part d’associacions o entitats sense fi de lucre (ASSOCIACIÓ DE
DONES BELLA LLAR )

2019-
0001459

4  d e
novembre
de 2019

Llicència d’ús privatiu o ocupació temporal del domini públic d'espais de l’equipament de
les Escoles Velles per part d’associacions o entitats sense fi de lucre (ASSOCIACIÓ
CULTURAL AMICS DE L'OM)

2019-
0001460

4  d e
novembre
de 2019

Petició per part de BASE de resolució de l'ampliació del termini de fraccionament
sol·licitat respecte el que estableix l'ordenança BASE, en relació al deute en concepte
IITVNU en període voluntari

2019-
4  d e
novembre Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 118/2019
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0001461 de 2019

2019-
0001462

4  d e
novembre
de 2019

Llicència d’ús privatiu o ocupació temporal del domini públic d'espais de l’equipament de
les Escoles Velles per part d’associacions o entitats sense fi de lucre (ASSOCIACIÓ DE
PUNTAIRES VOL I BOIXET )

2019-
0001463

4  d e
novembre
de 2019

Llicència d’ús privatiu o ocupació temporal del domini públic d'espais de l’equipament de
les Escoles Velles per part d’associacions o entitats sense fi de lucre (ASSOCIACIÓ
CREACIONS DE COLORS)

2019-
0001464

4  d e
novembre
de 2019

Llicència d’ús privatiu o ocupació temporal del domini públic d'espais de l’equipament de
les Escoles Velles per part d’associacions o entitats sense fi de lucre (ASSOCIACIÓ DE
L'AMPA DE L'INSTITUT JOAN GUINJOAN) )

2019-
0001465

4  d e
novembre
de 2019

Llicència d’ús privatiu o ocupació temporal del domini públic d'espais de l’equipament de
les Escoles Velles per part d’associacions o entitats sense fi de lucre (AMPA ESCOLA
BEAT BONAVENTURA GRAN))

2019-
0001466

4  d e
novembre
de 2019

Determinar l'abast de les competències delegades per l’Alcaldia en la Junta de Govern
Local, pel que fa a la gestió d’ingressos.

2019-
0001467

4  d e
novembre
de 2019

Proposta de resolució del recurs extraordinari de revisió contra el decret de canvi de
titularitat dels drets de concessió de la tomba 28, del Cementiri Municipal.

2019-
0001468

5  d e
novembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001469

5  d e
novembre
de 2019

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001470

5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001471

5  d e
novembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
0001472

5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001473

5  d e
novembre
de 2019

Concessió de vacances i dies d'assumptes propis

2019-
0001474

5  d e
novembre
de 2019

Cessió pati escola Beat Bonaventura el 9/11/2019 per part de l'Esplai

2019-
0001475

5  d e
novembre
de 2019

Autorització de llicència d'ocupació de la via pública (plaça de l'Església el dia 1-3-2020 a
la Parròquia de Sant Jaume de Riudoms

2019-
0001476

5  d e
novembre
de 2019

Cessió d'ús gimnàs i pistes Escola Cavaller Arnau per part de l'Esplai el dia 9/11/2019

2019-
0001477

5  d e
novembre
de 2019

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa de la comunicació prèvia
d'obertura de centre de serveis de psicologia situat al carrer Mont-roig, 2-C, Pl.1, Pt.2.

2019-
0001478

5  d e
novembre
de 2019

Cessió sala d'actes reunió comunitat de regants Mina Alqueria el 15/11/2019

5  d e
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2019-
0001479

novembre
de 2019

Inici expedient per la contractació del subministrament de caramels i llaminadures per als
actes culturals i festius organitzats per l'ajuntament de Riudoms any 2020

2019-
0001480

5  d e
novembre
de 2019

Llicència d'ocupació temporal de la via pública pel dia 17 de novembre de 2019 per part
d'EM DONES FORÇA

2019-
0001481

6  d e
novembre
de 2019

Resolució d'ocupació de la via pública per a la realització d'obres al carrer de Sant
Bonifaci

2019-
0001482

6  d e
novembre
de 2019

Denegació d'una devolució de fiança i requeriment de documentació per legalitzar obres

2019-
0001483

6  d e
novembre
de 2019

Aixecament d’objecció de la relació de factures núm. 122/2019

2019-
0001484

7  d e
novembre
de 2019

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 12 DE NOVEMBRE DE 2019'

2019-
0001485

8  d e
novembre
de 2019

Aprovar que es procedeixi a l'execució de la sentència 39/2019 de pagament de quantitat
dinerària.

2019-
0001486

8  d e
novembre
de 2019

Devolució fiances de les obres de reparació de la zona de pas de vehicles de l’habitatge
situat al carrer de la Marinada, núm. 2.

2019-
0001487

8  d e
novembre
de 2019

Resolució PETICIÓ DEVOLUCIÓ FIANCES corresponet a les obres de reforma del local
anomenat 'La Confiteria', a la Pl. Església, 15

2019-
0001488

8  d e
novembre
de 2019

Complement de productivitat a incloure a la liquidació del dia 6 de novembre.

2019-
0001489

8  d e
novembre
de 2019

Resolució PETICIÓ DEVOLUCIÓ FIANCES obres façana C/Beat Bonaventura, 54

2019-
0001490

8  d e
novembre
de 2019

Devolució fiances obres de reforma de la cambra de bany de l'habitatge del carrer de la
Marinada, 17

2019-
0001491

8  d e
novembre
de 2019

Devolució fiança obres reparació parcial del paviment pati i sanejament d'accés a
magatzem que dóna al carrer de Sant Marc, de l’habitatge situat al carrer de Sant
Sebastià, núm. 23.

2019-
0001492

8  d e
novembre
de 2019

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa de comunicació prèvia
d'obertura de l'activitat de disseny gràfic i impressió digital situat a C/ Baltasar de Toda i
Tàpies, 27.

2019-
0001493

8  d e
novembre
de 2019

Concessió de dies assumptes propis

2019-
0001494

8  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001495

1 1  d e
novembre
de 2019

Subministrament de productes celebració de la castanyada

2019-
0001496

1 3  d e
novembre
de 2019

Servei activitat programació Local jove (scape room)
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2019-
0001497

1 3  d e
novembre
de 2019

Resolució petició devolució fiances obres mur de tancament Pl. Pou, 5

2019-
0001498

1 3  d e
novembre
de 2019

Ocupació de la via pública amb una grua elevadora per obres

2019-
0001499

1 3  d e
novembre
de 2019

Inici d'expedient de reclamació de responsabilitat patrimonial pels danys personals
presumptament causats en una caiguda al carrer Sant Bonifaci el dia 17/11/18

2019-
0001500

1 3  d e
novembre
de 2019

Sol·licitud de renovació de la targeta d'aparcament individual per a persones amb
discapacitat, com a titular no conductor

2019-
0001501

1 3  d e
novembre
de 2019

DEVOLUCIÓ FIANCES

2019-
0001502

1 3  d e
novembre
de 2019

DEVOLUCIÓ DE FIANCES

2019-
0001503

1 3  d e
novembre
de 2019

Resolució PETICIÓ DEVOLUCIÓ FIANCES

2019-
0001504

1 3  d e
novembre
de 2019

Subministrament material Pla Local de Joventut II

2019-
0001505

1 3  d e
novembre
de 2019

Subministrament material Pla Local de Joventut

2019-
0001506

1 3  d e
novembre
de 2019

Concedeix el termini d'un mes per a l'esmena dels defectes legals detectats en la
comunicació prèvia d'inici de l'activitat de centre de jardineria i venda d'animals de
companyia situat al polígon 6, parcel.la 11

2019-
0001507

1 3  d e
novembre
de 2019

DEVOLUCIÓ DE FIANCES

2019-
0001508

1 3  d e
novembre
de 2019

Devolució fiança d'obres

2019-
0001509

1 3  d e
novembre
de 2019

Atorgament d'una llicència urbanística d'obres per ampliar el rebaix d'una vorera en sòl
urbà

2019-
0001510

1 3  d e
novembre
de 2019

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte de taxa de canvi de titularitat de l'activitat
bar-restaurant situat a la Via Romana, 3, porta 10

2019-
0001511

1 3  d e
novembre
de 2019

Relació ordenació pagaments núm. 030/2019 i altres

2019-
0001512

1 3  d e
novembre
de 2019

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 18 DE NOVEMBRE DE 2019'

2019-
0001513

1 4  d e
novembre
de 2019

Concessió de vacances

2019-
1 4  d e
novembre Concessió de dia de lliure disposició
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0001514 de 2019

2019-
0001515

1 4  d e
novembre
de 2019

Concessió de dia de lliure disposició

2019-
0001516

1 5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001517

1 5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001518

1 5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001519

1 5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001520

1 5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001521

1 5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001522

1 5  d e
novembre
de 2019

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001523

1 5  d e
novembre
de 2019

Suspensió temporal dels objectius de qualitat acústica del municipi entre les 17.00 hores i
les 21.00 hores del dia 16 de novembre de 2019

2019-
0001524

1 5  d e
novembre
de 2019

Llicència d'activitat de cercavila del seguici festiu, ball i enceses de lluïment de les colles
que organitza el CERAP pel dia 15 de novembre de 2019 (acte previ a la gala d'entrega
dels premis Arnau de Palomar)

2019-
0001525

1 5  d e
novembre
de 2019

Sol·licitud de subvenció a la Generalitat de Catalunya dins la línia d’inversió de la
convocatòria del PUOSC 2020-2024, per a l’actuació denominada «Projecte de
rehabilitació de la segona planta del Centre d’Entitats i Formació Les Escoles Velles, per
a espai de dinamització econòmica del municipi».

2019-
0001526

1 5  d e
novembre
de 2019

Ordre d'execució relativa a la neteja del solar situat al carrer Verge dels Dolors, en estat
de vegetació espontània abundant de diferent tipus i amb una alçada considerable.

2019-
0001527

1 5  d e
novembre
de 2019

Emissió i aprovació de la liquidació en concepte d'ampliació de titularitat de l'activitat
magatzem i processament de fruits secs i d'activitat administrativa, situat al C/ de la
Informàtica, 5

2019-
0001528

1 5  d e
novembre
de 2019

DEVOLUCIÓ FIANCES

2019-
0001529

1 5  d e
novembre
de 2019

Sol·licitud de fraccionament del deute pendent en concepte de rebuts del Servei de
menjador del curs 2018-19

2019-
0001530

1 5  d e
novembre
de 2019

DEVOLUCIO FIANCES

2019-
0001531

1 5  d e
novembre
de 2019

DEVOLUCIÓ FIANCES
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DEVOLUCIO FIANCES

 
El Ple en queda assabentat.
 

DONAR COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LES LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST
 2020

DONAR COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LES LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST5. 
2020

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Sí, bona tarda. D’acord amb la Llei d’estabilitat pressupostària
i sostenibilitat, l’Ajuntament està obligat a dissenyar o presentar les línies fonamentals del
pressupost de 2020 abans del dia 15 d’octubre. En compliment d’això, es va procedir a fer l’
aprovació mitjançant el decret d’alcaldia del dia 10 de setembre de 2019. Aquestes línies
pressupostàries (tots els regidors en tenen còpia) diuen que els ingressos, com a estimació
encara molt preliminar, serien ingressos totals de 7.035.400 €, amb un pressupost equilibrat
quant a despeses. Els diferents imports es detallen capítol per capítol dels ingressos: 2.711.000
€ en el capítol 1; 85.000 € en el capítol 2; 1.899.000 € en el capítol 3 (taxes); 1.750.000 € en el
capítol 4 (transferència) i 72.000 € en el capítol 5. Això fa un total d’ingressos corrents de
6.525.000 €, més un capítol de transferència de 102.000 € i un capítol de finançament de 408
que totalitzen els 7.035.400,63 €. D’altra banda, en l’apartat de despeses (capítol de personal)
3.309.000 €, en compres de béns i serveis 2.490.000 €, en despeses financeres 32.000 € i en
transferències 142.000 €. Això fa un total de despeses corrents de 45.975.000 € i després hi ha
un fons de contingència de 32.000 € (aquesta dotació és d’obligat compliment). Quant al capítol
d’inversions, l’estimació és de 509.000 € i les transferències de 55.600 €. Seria un total de
despeses de capital de 565.000 €. A més, també es contempla l’amortització dels préstecs que
hi ha en aquests moments per valor de 461.000 €. El total de totes les despeses seria
7.035.000 €, el qual està equilibrat amb els ingressos.
 
Com a projecció d’aquestes línies fonamentals, es preveu tenir una capacitat de finançament
de 548.000 € i el deute viu a 31 de desembre de 2020 seria de 2.917.000 €, compost de
550.000 € a curt termini i de 2.367.745 € a llarg termini. Això fa una ràtio viva sobre ingressos
corrents del 44,71. La conclusió sobre l’informe d’intervenció és que continuaria complint l’
estabilitat pressupostària per valor de 515.326 € i la regla de despesa per valor de 585.488,06
€. Com ja he comentat abans, també es pot produir el compliment de l’equilibri pressupostari i
la ràtio del deute estaria per sota del màxim límit legal, que és de 44,71. Fins aquí l’explicació.
Si hi ha cap pregunta?».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «En primer lloc i
atès que tampoc hi va haver comissió informativa perquè aquests punts no eren obligatoris,
estaria bé que en les properes juntes de portaveus com a mínim s’informi dels punts que van
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en l’ordre del dia o si tenen aquest tipus de transcendència o volum d’informació. Més que res
perquè així ens organitzem una mica millor a l’hora de consultar la informació. És un apunt
sense cap crítica, sinó de millora. Pel que fa a l’aprovació de línies fonamentals, sabem que és
una aproximació i que no és res definitiu. Tanmateix, en l’apartat d’ingressos del capítol 2
veiem que consten uns 85.000 € que són els mateixos del pressupost de l’any 2019, tot i que la
previsió de la liquidació de 2019 s’estima en 70.000 €. Per tant, volem saber perquè s’ha
mantingut aquesta xifra de 85.000 € quan l’estimació d’enguany és de 70.000 €?. En els
ingressos patrimonials del capítol 5 hi ha un augment de 20.000 €, llavors també voldríem
saber com es consideren aquests ingressos?. En els ingressos del capítol 9 hi ha un augment d’
uns 300.000 € d’ingressos financers respecte al pressupost de 2019. Entenem que aquesta
partida està relacionada amb les inversions i per tant, si ja coneixen o tenen una idea sobre les
inversions, també estaria bé si ho poden aclarir en el ple. Finalment, en el capítol 4 (despeses)
veiem que hi ha una reducció de 180.000 € de transferències corrents respecte al pressupost
de l’any passat, i també voldríem un aclariment. Més que res és per tenir una idea de perquè s’
han fet aquest tipus de càlculs en les línies fonamentals».
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Pots repetir el del capítol 4?».
 
El Sr. Enric Jódar respon: «Sí. En el capítol 4, si no vaig errat, hi havia una reducció de 180.000
€ en transferències corrents respecte al pressupost de 2019».
 
El Sr. Domingo manifesta: «Jo no ho veig, perdona. El capítol 4 passa de ser 125.510 € a
140.125 €. Per tant, hi ha un increment. El capítol 4 de despeses, veritat?».
 
El Sr. Jódar respon: «D’acord, doncs m’hauré confós. En aquest cas no tinc cap qüestió sobre
les despeses».
 
El Sr. Jordi Domingo fa la següent explicació: «D’acord. Com ja he dit, això és una estimació
molt a l’engròs de la situació. Evidentment el capítol 2 pot tenir alts i baixos en funció de l’
activitat que hi hagi. Llavors, s’ha mantingut l’estimació ja que l’activitat en aquest moment
incrementava. Per això es podria mantenir. Quant al capítol 5, estem parlant de 10.000 € (si no
m’equivoco) d’ingressos financers. Són ingressos patrimonials i possiblement s’ha fet una
extrapolació del que hi havia durant els últims mesos i que pensàvem que es podia mantenir l’
any vinent. El capítol 9, com molt bé has dit, doncs és conseqüència del major increment de
despeses que requerirà un major finançament».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili.
 
El Sr. Ricard Gili, portaveu d’ERC-AM, intervé i manifesta: «Sí, volem parlar també d’un parell d’
aclariments. Un és sobre el capítol de despeses de personal, que incrementa gairebé en
800.000 €, en concret un 28,89 % respecte a l’any anterior. Voldríem saber si ens podeu aclarir
quin és el motiu: potser sigui una paga extra d’aquelles pendents de les retallades o si és un
altre motiu. Si a  ens podeu indicar quin és el motiu d’aquest increment de gairebégrosso modo
un 30 %... El segon comentari és sobre el capítol 9 d’ingressos on gairebé es triplica la previsió
per ingressos derivats de la concessió de préstecs bancaris (em sembla que ho deia el
company de la CUP). Aquí consta una variació de 202 %. Potser es podria fer el càlcul.
Nosaltres hem comptat sobre el 302, però crec que això és un error tècnic. No té més
importància, però sí que és evident que hi ha un claríssim increment i ens agradaria saber 

 també quin és el motiu: si, per exemple, està vinculat al PUOSC per agrosso modo
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complementar el projecte que s’ha demanat en el marc del PUOSC o si respon a una altra
previsió. Gràcies».
 
El Sr. Jordi Domingo respon amb la següent explicació: «Començo pel de personal. La variació
substancial que es veu aquí és perquè la liquidació ja conté la despesa que es preveu que es
tancarà en l’exercici. El pressupost ha de contemplar i ha de dotar tota la massa salarial que
correspon en funció dels llocs de treball. Després es cobriran o no, i això amb l’increment
previst, doncs és el que motiva aquesta desviació tan substancial. La realitat la sabrem quan
fem la liquidació de 2020 i llavors veurem realment quin és el cost real del personal.
 
Quant al capítol 9 d’ingressos, el càlcul em surt correcte: el 202 % és correcte. L’increment
substancial ve motivat (com he dit abans) per l’increment per finançament. Lògicament, el
finançament de les inversions (estem parlant de 510.000 €) requereix un finançament
addicional. Aquí pot cridar l’atenció perquè les inversions que es preveuen liquidar el 2019 són
substancialment més altes: 1.306.000 €. Però aquestes inversions vénen de l’any 2018, i per
tant ja porten el seu finançament assignat (cosa que en l’apartat d’ingressos no es veu). És una
qüestió de plantejament. Això ho veurem després i ho comentarem, però és el que motiva el no
compliment de la regla de la despesa».

Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet el decret a la consideració del Ple.

 
És dóna compte al Ple de l'Ajuntament del Decret de l'Alcaldia núm. 2019-01177, de data 10 de
setembre de 2019, sobre l'aprovació de les línies fonamentals del pressupost de l'exercici de
2020, la transcripció del qual és la següent:
 
"DECRET
 
APROVACIÓ LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST 2020

Fets

1. La Intervenció municipal ha informat que cal aprovar les línies del pressupost de l’exercici
següent abans del dia 13 de setembre de l’exercici en curs.

2. Per resolució de l’Alcaldia número 20190000056, de data 15 de març de 2019, es va aprovar
el pla pressupostari a mig termini per al període 2020 – 2022, el   qual és la base per a la
confecció de les línies fonamentals del pressupost, i se’n va donar compte al Ple de l’
Ajuntament del dia 21/03/2019.

3. Es proposen les línies fonamentals per a l’exercici 2020, que consten en l'annex 1.

4. L'Alcaldia ha resolt iniciar l'expedient d'aprovació de les línies fonamentals del pressupost
així com encarregar a la intervenció municipal l'emissió de l'informe corresponent.

5. La intervenció ha emès informe amb número 180/2020.
 
Fonaments de dret
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1. L’article 27.2 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril d’Estabilitat pressupostària i
sostenibilitat pressupostària disposa que abans de l’1 d’octubre les corporacions locals
trametran al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques informació sobres les línies
fonamentals que contindran els seus pressupostos, a efectes de donar compliment als
requeriments de la normativa europea.

2. L’article 15.1 de l'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, pel qual es desenvolupen les
obligacions de subministrament d'informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril,
d'Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, estableix que les corporacions locals tenen
l'obligació de remetre al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, abans del 15 de
setembre de cada any, les línies fonamentals dels pressupostos per a l'exercici següent, que
han de contenir almenys la següent informació:
 

Definició de les principals polítiques que inspiren el pressupost amb indicació de les
mesures d'ingressos i despeses en què es basen.
Saldos pressupostaris i explicació de la seva adequació a l'objectiu d'estabilitat fixat.
Tota la informació complementària que permeti relacionar el saldo resultant dels
ingressos i despeses del pressupost amb la capacitat i necessitat de finançament
calculada d'acord amb normes del sistema europeu de comptes.
Informació sobre els ingressos previstos en el projecte de pressupostos, tant pel que fa
als recursos del sistema de finançament  subjectes a lliuraments a compte i posterior
liquidació com a la resta d'ingressos en els seus principals rúbriques.
Informació sobre les dotacions de despeses contingudes en el projecte de pressupost i
les seves evolucions respecte a l'exercici precedent.
Modificacions significatives en els criteris de pressupost que permetin una comparativa
homogènia amb l'exercici precedent.

 
3. L'article 4.1 de l'esmentada Ordre determina que la remissió de la informació econòmica-
financera de les corporacions locals correspon a la Intervenció o unitat que exerceixi les seves
funcions.

En conseqüència, RESOLC:

Primer.- Aprovar les línies fonamentals del pressupost d’acord amb el detall de l'annex 1.

Segon.- Es produeix un compliment de l’estabilitat pressupostària de 515.326,56 €.

Tercer.- Es produeix un compliment de la regla de la despesa de 585.488,06 €.
 
Quart.- Es produeix un compliment de l’equilibri pressupostari.
 
Cinquè.- Es produeix un compliment de l’objectiu del deute ja que aquest es situa per sobre del
limit legal del 110% (44,71%).

Sisè.- Les modificacions més significatives en relació a la previsió de la liquidació de l’exercici
actual són les que consten en l'annex 2.
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Setè.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la propera sessió que se celebri.

Vuitè.- Encarregar a la Intervenció Municipal que remeti aquesta informació al Ministeri
d'Hisenda i Administracions Públiques, per donar compliment a les obligacions de
subministrament d'informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat
Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

Règim de recursos:
Contra la present resolució, per tractar-se d’un acte administratiu de tràmit no qualificat, no
procedeix la interposició de cap tipus de recurs.
Signat: Sergi Pedret Llauradó, Alcalde"
 
El Ple de l'Ajuntament en queda assabentat.

DONAR COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE
 L'EXERCICI DE 2018

DONAR COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE6. 
L'EXERCICI 2018

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Bé, com també estableix la normativa vigent, s’ha de
presentar la liquidació de l’exercici ja tancat. En aquest cas estem parlant de la liquidació de l’
exercici de 2018, la informació del qual està en la documentació, concretament en l’annex 1.
Aquí partim d’un pressupost inicial de despeses de 7.188.000 € i, un cop incorporades les
modificacions de crèdit, aquestes despeses fan un total de 9.181.000 €. Es comprometen
7.696.000 € i es reconeixen com a obligacions 6.689.000 €. Aquí es realitzen pagaments per
valor de 5.418.000 €. En el moment de tancar l’exercici de 2018 queden pendents per liquidar
1.271.000 € que, amb un romanent que encara tenim d’anys anteriors (155.000 €), quedaria un
total de crèdits pendents de pagar d’1.426.000 €. A més, es fa un balanç de la situació dels
ingressos: partíem d’un pressupost inicial de 7.188.000 € al qual també s’incorporen els
ingressos d’1.993.000 €, amb un pressupost definitiu d’ingressos de 9.181.000 €. Un cop s’han
reconegut el dret per un valor de 7.620.000 € i la recaptació neta de 5.794.000 €, hi ha pendent
de cobrament 1.737.000 € pel que fa a l’any en curs. Si sumem aquestes quantitats a les que
tenim d’exercicis anteriors per valor de 3.337.000 €, fan un total de deute pendent de 5.075.000
€. Són els paràmetres de liquidació sobre els quals la normativa obliga a informar.
 
Pel que fa al resultat pressupostari ajustat, tindríem un resultat de drets reconeguts nets per
valor de 7.532.000 € i obligacions reconegudes i netes també per valor de 6.689.000 € amb un
resultat positiu de 843.000 €. Una vegada fets els ajustos pertinents per al finançament de l’any
següent, llavors queda un resultat pressupostari negatiu de 638.000 €. Quant al romanent de
tresoreria per a despeses generals un cop tancat l’any 2018 és de 122.590 € i, amb els ajustos
en les partides pendents d’aplicació pressupostària per valor de 12.779 € i una devolució d’
ingressos de 9.290,41 €, fa un romanent de despeses general ajustat de 7.521,15 €.
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Un altre dels paràmetres dels quals s’ha d’informar és l’estalvi net que, d’acord amb els
ingressos corrents i les obligacions, fa 717.392 €. Això indica que tenim capacitat d’
endeutament. Quant al romanent de crèdit que queda per a tancar l’any és d’1.885.899 € i
bàsicament són publicacions amb finançament per a recursos afectats, és a dir, projectes d’
inversió que són aquells que deia que han passat de 2018 a 2019 per a poder liquidar-los.
Després hi ha una incorporació voluntària de deutors per poder fer-la efectiva dintre d’aquest
exercici de 2019. Tanmateix, també s’hi fa un càlcul de la capacitat o necessitat financera
derivada de la liquidació d’aquest pressupost i aquesta és positiva amb 33.518 €.
 
Pel que fa al compliment dels objectius marcats per la llei d’estabilitat pressupostària, i si
comparem amb l’any 2017, aquí no es compleix la regla de despesa per un marge de
906.598,67 €.
 
Els objectius de sostenibilitat al deute públic que fan referència al 31 de desembre de 2018,
tant de curt termini com de llarg termini, és de 3.322.179 € i la ràtio de deute respecte als
ingressos liquidats és del 50,04 %. Finalment, es va tancar el quart trimestre de 2018 amb un
període mig de pagament de 53,571 dies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «Només és una
qüestió a nivell informatiu. En el punt 4.2 de l’annex 1 sobta una mica que hi hagi 4.000.000 de
drets pendents de cobrament quan el pressupost és nou. Llavors, no sé si és a causa d’una raó
extraordinària o si ens ho poden explicar? Més que res perquè m’ha semblat una xifra prou
elevada: tenint en compte el pressupost de 9.000.000 €, que 4.000.000 € fossin pendents de
cobrament?».
 
El Sr. Jordi Domingo respon dient: «Aquests 4.000.000 €, com s’exposa aquí, és l’acumulat que
ve d’exercicis anteriors. Per tant, no és la part afectada del pressupost. Si no recordo
malament, em sembla que hi ha més de 15 anys acumulats aquí de deute. La part de deute
pendent de cobrament d’aquest exercici és 1.737.331 €».

Una vegada finalitzades les diferents intervencions, se sotmet el decret a la consideració del
Ple.

Es dóna compte a l'Ajuntament del Decret de l'Alcaldia núm. 2019-01401, de data 23 d'octubre
de 2019, sobre l'aprovació de la liquidació del pressupost de l'exercici de 2018, la transcripció
del qual és la següent:
 
"DECRET
 
Aprovació liquidació pressupost exercici de 2018

Fets

1. La Unitat gestora d'Hisenda ha informat de la necessitat de tramitar l’expedient de la
liquidació de l’exercici 2018.
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2. L’alcaldia ha resolt iniciar l’expedient d’aprovació de la liquidació així com encarregar a la
intervenció l’emissió dels informes corresponents.

3. La intervenció ha emès informes en relació als resultats pressupostaris de la liquidació del
pressupost, al compliment dels objectius que estableix la Llei d’Estabilitat pressupostària i
sostenibilitat financera i l’estat de les inversions financerament sostenibles.

4. Elaborada la liquidació del pressupost de l'exercici 2018 a 31 de desembre del mateix
exercici, s'obté el següent resultat (annex 1)

Fonaments de dret

1. L’article 191 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós
de la Llei reguladora de les hisendes locals, i l’article 89 del Reial decret 500/1990, de 20 d’
abril, disposen que el pressupost de l’exercici es liquidarà en relació a la recaptació de drets i al
pagament d’obligacions al 31 de desembre de l’any natural corresponent, quedant a càrrec de
la tresoreria local els ingressos i pagaments pendents.

2. L’article 93.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, estableix que la liquidació del
pressupost posa de manifest diversos aspectes:
 

Respecte al pressupost de despeses i per a cada partida pressupostària: els crèdits
inicials, les modificacions i els crèdits definitius, les despeses   autoritzades i
compromeses, les obligacions reconegudes, els pagaments ordenats i els realitzats.
Respecte al pressupost d’ingressos, i per a cada concepte: les previsions inicials, les
seves modificacions i les previsions definitives, els drets reconeguts i anul·lats, així com
la recaptació neta.

 
3. L’article 93.2 del RD 500/90 determina que, com a conseqüència de la liquidació del
pressupost, s’hauran de determinar els drets pendents de cobrament i les obligacions pendents
de pagament el 31 de desembre, el resultat pressupostari de l’exercici, els romanents de crèdit
i el romanent de tresoreria per a despeses generals.

4. L’article 165.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós
de la Llei reguladora de les hisendes locals, estableix que el pressupost general atendrà el
compliment del principi d’estabilitat.

5. L’article 21 de la LOEPSF, estableix que les entitats locals que no hagin assolit l’objectiu d’
estabilitat pressupostària estaran obligades a formular i aprovar un pla econòmic financer
durant l'any en curs i el següent.

6. Atesa la nova redacció de l'art. 32 de la LOEPSF, que regula la norma general del destí del
superàvit pressupostari, en el cas que la liquidació del pressupost posi de manifest un superàvit
pressupostari, aquest es destinarà a reduir el nivell d'endeutament net, sempre amb el límit del
volum d'endeutament si aquest fos inferior a l'import del superàvit a destinar a la reducció del
deute, tenint en compte la nova disposició addicional sexta de la LOEPSF, on es regulen les
regles especials per aquesta distribució i destí del superàvit.

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
4
F
3
0
B
1
9
0
E
D
F
3
4
B
D
A
9
3
D
D
C
E
9
D
A
0
A
A
6
9
C
B
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
2
1
/
0
8
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
1
4
:
0
0
:
2
0

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 28/01/2020 a les 13:34:27 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 28/01/2020 a les 23:31:11



7. D’altra banda, l’art.15.3 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la Llei Orgànica 2
/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, estableix que, abans
del 31 de març de l’any següent a l’exercici en què es refereixen les liquidacions s’hauran de
remetre els pressupostos liquidats i els comptes anuals formulats pels subjectes i entitats
sotmesos al Pla General de comptabilitat d’Empreses o a les seves adaptacions sectorials,
amb els seus annexos i estats complementaris; les obligacions davant tercers, vençudes,
líquides, exigibles no imputades a pressupost; la situació a 31 de desembre de l’exercici
anterior del deute viu, inclosos els quadres d’amortització; la informació que permet relacionar
el saldo resultant dels ingressos i despeses del Pressupost amb la capacitat o necessitat de
finançament, calculada conforme a les normes del Sistema Europeu de Comptes i l’informe de
la intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, de la regla de la despesa i
del límit del deute.

8. S'ha complert el que estableixen els articles 92 a 105 del RD 500/1990, de 20 d'abril, segons
el qual es desenvolupa la Llei d’hisendes locals, en matèria de pressupostos.
 
9. L’article 32 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat
financera (LOEPSF, en endavant) estableix que si la liquidació se situa en superàvit, aquest es
destinarà a reduir el nivell d’endeutament net.

10. La disposició addicional sisena de la LOEPSF estableix que si les corporacions locals
compleixen amb els nivells d’endeutament que fixa la legislació reguladora de les Hisendes
locals en matèria d’autoritzacions d’operacions d’endeutament, ha liquidat l’exercici anterior
amb capacitat de finançament i romanent de tresoreria per a despeses generals positiu i el seu
període mig de pagament no supera el valor de 30, podran destinar l’import del superàvit un
cop deduïdes, si escau, les despeses pendents d’aplicar a pressupost, a finançar inversions
financerament sostenibles amb el límit de la previsió de la capacitat de finançament de l’
exercici següent.

11. La disposició addicional setzena del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’
aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes locals estableix que anualment,
conjuntament amb la liquidació del pressupost, es donarà compte al Ple de l’entitat local i es
publicarà al portal web el grau de compliment dels criteris establerts a la memòria econòmica
de la inversió així com del seu grau d’execució.

12. L'article 28 de Llei 19/2013, de 9 de desembre, de Transparència, accés a la Informació
Pública i Bon Govern, estableix que, constitueix infracció molt greu en matèria de gestió
pressupostària:
 

La no presentació o la falta d'engegada en termini del pla economicofinancer o del pla
de reequilibri de conformitat amb l'article 23 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril.
L'incompliment de les obligacions de publicació o de subministrament d'informació
previstes en la normativa pressupostària i economicofinancera, sempre que en aquest
últim cas s'hagués formulat requeriment.
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La falta de justificació de la desviació, o quan així se li hagi requerit la falta d'inclusió de
noves mesures en el pla economicofinancer o en el pla de reequilibri d'acord amb
l'article 24.3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril.
La no adopció de les mesures previstes en els plans economicofinancers i de reequilibri,
segons correspongui, previstos en els articles 21 i 22 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27
d'abril.

 
En conseqüència, RESOLC:

1. Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2018.
 
2. Elaborar i aprovar un pla econòmic financer formulat per l'any en curs i el següent per
corregir el desequilibri.
 
3. Donar compte al Ple de l’aprovació de la liquidació en la primera sessió que se celebri.

4. Trametre la liquidació al Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya i al
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques.

5. Publicar a la web de la corporació l’estat de les inversions financerament sostenibles.

Règim de recursos:
Contra la present resolució, per tractar-se d’un acte administratiu de tràmit no qualificat, no
procedeix la interposició de cap tipus de recurs.

Signat: Sergi Pedret Llauradó, Alcalde"

 
El Ple en queda assabentat.

 DONAR COMPTE DE L'APROVACIÓ DEL COST EFECTIU DE SERVEIS DE L'ANY 2018

DONAR COMPTE DE L'APROVACIÓ DEL COST EFECTIU DE SERVEIS DE L'ANY 20187. 

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Bé, una de les altres obligacions que hi ha un cop tancada la
liquidació de l’exercici és donar compte del cost efectiu dels serveis que s’han prestat el 2018.
Aquí hi ha uns serveis de prestació obligatòria i altres corresponents a competències pròpies
del municipi. En l’annex 1, com ja hem pogut comprovar, hi ha la relació de tots els serveis
obligats i la forma de gestió, bé sigui de gestió directa o de gestió indirecta. En aquest cas és
mancomunada, i per tant, només citaré els mancomunats: la recollida de residus, el tractament
de residus, l’avaluació de situacions de necessitat social i la gestió de sòlids urbans. La resta
de serveis són de gestió directa, excepte la gestió d’activitats funeràries i l’avaluació i el
tractament de les aigües residuals (en aquest cas, també està cedit). Aleshores, en l’annex 2
es detalla el cost real dels serveis tenint en compte les despeses de personal, les despeses per
compres de béns i serveis, l’amortització, els arrendaments (si fos el cas), les transferències de
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capital i també uns costos indirectes que s’han de distribuir en tots els serveis. Per no citar-los
tots, només a títol informatiu nomenaré els de més de 150.000 €: tenim l’enllumenat públic que
ascendeix a 222.276 €; l’abastament domiciliari d’aigua potable de 496.337 €; les instal·lacions
esportives d’ús públic de 253.645 €; els serveis d’urbanisme, planejament, gestió, execució i
disciplina urbanística de 402.689,98 €; el trànsit, l’estacionament de vehicles i la mobilitat de
409.588 €, la promoció de cultura de 170.495 €; i la conservació, el manteniment i la vigilància
d’escoles d’infantil i primària de 452.458 €».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta: «Revisant el cost
efectiu dels serveis de l’any 2017 hem vist un increment en dues àrees concretes. Bé, hi ha
vàries però ens hem fixat en dues concretes: l’enllumenat públic a l’any 2017 tenia un cost
efectiu de 197.000 € i a l’any 2018 de 222.000 €; i l’abastament domiciliari d’aigua potable a l’
any 2017 tenia un cost de 352.000 € i a l’any 2018 de 496.000 €. Si ens fixem en aquestes
partides, veiem que la despesa de personal no augmenta, sinó que en general són despeses
associades als béns corrents o de servei i en alguns casos a despeses indirectes. Per tant,
volíem saber si l’equip de govern ens pot explicar el perquè de l’augment en el cost efectiu d’
aquests dos serveis?».
 
El Sr. Jordi Domingo respon dient: «Quant a l’enllumenat, l’increment no em sembla
desproporcionat. Hi pot haver qüestions de manteniment. Pel que fa a l’aigua, ho miraré perquè
ara no tinc aquí la informació comparativa per a veure si hi ha dades que no estiguin del tot
correctes. Ja et donaré una resposta».
 
El Sr. Enric Jódar, intervé i manifesta: «Només per fer esment a l’enllumenat públic... En
principi estem adherits al PAES i hauria d’haver una reducció cada any en termes de consum
elèctric. És possible que hi hagi hagut un manteniment circumstancialment, però crec que l’
enllumenat públic és un servei que, si fem cas dels plans de sostenibilitat, cada vegada
hauríem d’intentar reduir el consum. No dic que s’arribi al mínim, però sí que entenc que no s’
hauria d’incrementar, sinó que hauria de ser exactament el contrari».
 
El Sr. Jordi Domingo respon dient: «Com he dit, ja li contestaré. Però crec recordar (i no sé si
en bona part va ser en 2018) que es va fer el canvi de bombetes. Això té un cost puntual com
altres tipus de manteniments perquè porten molt de temps, quadres elèctrics... Pot ser que això
comporti un increment puntual per a aquest tipus d’activitats, però ho miro en concret i contesto
a tots els grups del govern».

Una vegada finalitzades les diferents intervencions, se sotmet el decret a la consideració del
Ple.

Es dóna compte al Ple de l'Ajuntament del Decret de l'Alcaldia núm. 2019-01417, de data 28
d'octubre de 2019, sobre l'aprovació del cost efectiu dels serveis de l'any 2018, la transcripció
del qual és la següent:
 
"DECRET
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Costos Efectius 2018

Fets

1. Per Decret d’Alcaldia de data 23 d'octubre de 2019 es va aprovar la liquidació de l’exercici de
2018.

2. En l’exercici 2018 l’entitat local presta els següents serveis, segons el detall de l'annex 1:
A. Serveis de prestació obligatòria per als municipis
B. Serveis corresponents a competències pròpies dels municipis
3. A partir de les dades de la liquidació la Intervenció d'aquesta entitat local ha calculat els
costos efectius dels serveis que es presten, segons el detall de l'Annex 2.

Fonaments de dret

- Normativa aplicable:

Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local (LBRL)
Ordre HAP/2075/2014, de 6 de novembre estableix els criteris de càlcul del cost efectiu
dels serveis que presten les entitats locals.
Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, pel qual es desenvolupen les obligacions de
subministrament d'informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012,   de 27 d'abril,
d'Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.
Resolució de 23 de juny de 2015 de la Secretaria General de Coordinació Autonómica i
Local, per la que s’especifiquen els elements inclosos en els annexos de l’Ordre HAP
/2075/2014.

 
En conseqüència, RESOLC:
Primer.- Aprovar el cost efectiu dels serveis que presta l’entitat local i entitats dependents que s’
han relacionat de l'any 2018.

Segon.- Trametre al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques els costos efectius dels
serveis anteriorment referenciats.
 
Tercer.- Donar compte al Ple a la següent sessió Plenària.
 
Règim de recursos:
Contra la present resolució, per tractar-se d’un acte administratiu de tràmit no qualificat, no
procedeix la interposició de cap tipus de recurs.
 
Signat: Sergi Pedret Llauradó, alcalde."
 
El Ple en queda assabentat.

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST DE
 LES ENTITATS LOCALS DEL 3R TRIMESTRE DE 2019, AL MINISTERI D'HISENDA
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DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST8. 
DE LES ENTITATS LOCALS DEL 3R TRIMESTRE DE 2019, AL MINISTERI D'HISENDA

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «Doncs com ja és habitual, sabem que quan tanquem el
trimestre hem d’informar el Ministeri d’Hisenda d’uns paràmetres. En aquest cas, la
documentació correspon a les dades corresponents al tercer trimestre de 2019. La valoració de
la necessitat de la corporació local quant a la regla d’estabilitat pressupostària presenta un nou
compliment per valor de 62.759,43 € al tancament d’aquest trimestre. Pel que fa al deute viu,
tenim amb data del 30 de setembre de 2019 (que és el que estem informant ara) un total de
3.007.287,73 €. I la informació addicional és que s’ha donat compliment a aquesta obligació per
a comunicar-la».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals, que no en fan ús.

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda l’actualització
i les dades d’execució del pressupost i dels estats financers de les entitats que formen part del
sector d’administracions públiques de l’Ajuntament de Riudoms, corresponent al 3r trimestre de
l’exercici de 2019.
 
Així mateix, també es comuniquen les dades corresponents a l’Informe d’avaluació del
compliment d’objectius que contempla la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, i que suposen que el pressupost en execució de les
entitats que formen part del sector d’administracions públiques d’aquest Ajuntament, no
compleix amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària i que el nivell de deute viu és de
3.007.287,73 euros.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A PROVEÏDORS
 I DE MOROSITAT DEL 3R TRIMESTRE DE 2019, AL MINISTERI D'HISENDA

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A9. 
PROVEÏDORS I DE MOROSITAT DEL 3R TRIMESTRE DE 2019, AL MINISTERI D'HISENDA

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «De la mateixa manera que els altres paràmetres, també s’ha d’
informar del període mig global de pagament a proveïdors, que en el tancament del tercer
trimestre és de 73,32 dies. Quant a la morositat, també s’envia un informe que detalla la
morositat que hi ha en el trimestre».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals, que no en fan ús.
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Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat al Ministeri d’Hisenda, les dades del
període mig de pagament a proveïdors de les administracions públiques i de morositat, del 3r
trimestre de 2019, de conformitat amb l’article 4.1 b) de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre,
per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la Llei
Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i de
conformitat amb el que estableix la Disposició Transitòria Única del Reial Decret 635/2014, de
25 de juliol, per la qual es desenvolupa la metodologia del càlcul del període mig de pagament
a proveïdors de les administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de
recursos dels règims de finançament, previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’
estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. El període mig de pagament global a
proveïdors d'aquest 3r trimestre de 2019, és de 73,32 dies.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

 DONAR COMPTE DEL SEGUIMENT DEL PLA D'AJUST DEL 3R TRIMESTRE DE 2019

DONAR COMPTE DEL SEGUIMENT DEL PLA D'AJUST DEL 3R TRIMESTRE DE 201910. 

El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que fa l’explicació d’
aquest punt.
 
El Sr. Jordi Domingo manifesta: «En aquest cas, com en la resta, una de les informacions que s’
ha d’enviar és el seguiment del  corresponent al tercer trimestre on no hi ha resPla d’ajust
destacable per a comentar».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals, que no en fan ús.

Es dóna compte al Ple de l’Ajuntament que s’ha comunicat, en data 30 d’octubre de 2019, al
Ministeri d’Hisenda, les dades del seguiment trimestral del Pla d’ajust del 3r trimestre de 2019,
en compliment del que disposen els apartats 4 i 6 de la disposició addicional primera de la Llei
Orgànica 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’
abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. S’ha complert amb l’obligació de
remetre l’informe trimestral sobre el compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, de 5
de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableix les
mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials, i s’ha complert amb l’
obligació de l’actualització d’informació de la CIR-Local.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.

 MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP PER LA MILLORA DEL11. 
TORN DE PRECS I PREGUNTES AL PLE DE L'AJUNTAMENT
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El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Hem rebut dues mocions del grup municipal de la CUP.
Per tant, donem la paraula al seu regidor perquè presenti la primera, que és la moció del grup
municipal per a la millora del torn de precs i preguntes en el plenari de l’Ajuntament de
Riudoms».
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, explica el contingut de la moció
dient: «Gràcies. En primer lloc, volem explicar perquè hem presentat aquesta moció, ja que a
cop d’ull podria semblar que no té cap rellevància, o no té cap afectació en el plenari o la
ciutadania. Durant la legislatura passada, els càrrecs electes de la CUP van presentar moltes
qüestions i demandes a l’equip de govern fent ús del torn de precs i preguntes. Inicialment, la
CUP va optar per fer preguntes amb un enunciat més general. Ara bé, a mesura que la nostra
formació va detectar que l’equip de govern aprofitava aquest fet per a donar respostes poc
concretes o amb poca relació amb la pregunta formulada, els regidors van optar per realitzar
amb més detalls els precs i les preguntes. Malgrat tot, considerem que aquest canvi no va ser
suficient: si bé algunes preguntes formulades van ser respostes amb força detall, d’altres
seguien la mateixa pauta (respostes amb miniconcrecions o poca relació amb la qüestió
formulada). Va ser llavors quan els regidors, mitjançant el torn de precs i preguntes, van
sol·licitar al president del ple de la legislatura 2015-2019 que modifiqués l’ordre d’intervenció
del torn de precs i preguntes. L’ordre habitual és que el grup de l’oposició formula el prec o la
pregunta i en la sessió ordinària del ple següent (dos mesos després) l’equip de govern dóna
resposta. Aquesta resposta sempre es produeix després del torn de preguntes del present ple,
fet que impossibilita reformular la pregunta si la resposta no s’adequa o manca certa
informació. En aquest cas, els grups municipals no poden reformular la pregunta i s’han d’
esperar al ple següent, on el grup municipal torna a formular el prec o la pregunta amb més
concreció per a la sessió ordinària següent, que és quatre mesos després de la primera.
Finalment, en la sessió ordinària següent (sis mesos després de la primera sessió) l’equip de
govern dóna resposta al prec o la pregunta reformulats. El que nosaltres proposem és que s’
inverteixi l’ordre de manera que, si l’equip de govern respon primer les preguntes del ple
anterior, si l’oposició creu que ha de fer alguna reformulació, s’acurti el termini en dos mesos.
Així doncs, a l’inici d’aquesta legislatura el grup de la CUP va tornar a formular la mateixa
petició a l’actual president del ple, el senyor Sergi Pedret. Com que en el ple ordinari del mes
de setembre el torn de precs i preguntes va seguir l’ordre habitual, hem decidit presentar
aquesta moció, que no fa altra cosa que reiterar la nostra demanda amb la diferència que tots
els grups municipals del ple s’hauran de posicionar respecte a aquesta qüestió. A banda de tot l’
articulat legal que consta en l’exposició de motius i que he obviat, cal recordar que l’Ajuntament
de Riudoms no disposa d’un reglament orgànic municipal, un instrument que podria regular
aquesta qüestió entre moltes d’altres en relació també amb la governabilitat i el funcionament
intern de l’ajuntament. De fet, en els darrers plens de la legislatura anterior, membres de l’equip
de govern van manifestar que existia una proposta de ROM molt avançada. En aquest cas, els
regidors de la CUP també vam demanar poder compartir i treballar aquesta proposta, tot i que
sembla que aquesta petició tampoc va ser escoltada. Tal com deia abans, quina importància té
el torn de precs i preguntes? Alguns ciutadans poden pensar que aquesta discussió no té més
transcendència que una qüestió tècnica dels grups municipals. És per això que volem recalcar
que el debat d’aquesta moció té afectació directa amb la tasca de control que realitzen els
grups de l’oposició, però sobretot amb la transparència de l’Ajuntament vers els ciutadans. Una
part important dels precs i les preguntes que es formulen en el ple és que no tenen un altre lloc
o espai on formular-los de forma oberta. De fet, el ple de l’Ajuntament és l’únic òrgan amb
representació plural que és totalment obert al ciutadans i és on poden ser coneixedors de l’
actualitat del municipi. Per això considerem de vital importància millorar el torn de precs i
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preguntes. En aquest torn es tracten qüestions sobre l’actualitat del municipi, qüestions que
potser no han estat prou informades per part de l’Ajuntament o que senzillament necessiten un
aprofundiment per tal d’informar millor els regidors del plenari i també els ciutadans. Finalment i
tenint en compte les circumstàncies, també volem recordar que la CUP va portar a votació una
moció per tal que els ciutadans de Riudoms poguessin fer preguntes en el ple. Aquesta moció
va ser rebutjada per l’anterior equip de govern del PDeCAT i no descartem tornar a portar-la a
votació en els propers mesos ara que hi ha una nova configuració del plenari de l’Ajuntament.
Per tot això i tenint en compte que és un gest de voluntat política que recau sobre la
presidència del ple i que l’únic acord d’aquesta moció es pot aplicar des d’ara mateix sense cap
altra afectació en el desenvolupament del ple, no entendríem que algú es posicionés en contra
d’una qüestió tan senzilla».
 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als portaveus
dels diferents grups municipals.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta:
«Nosaltres, de tota manera, ens abstindrem en aquesta moció. Creiem que hi pot haver un
marge de millora, però entenem que el govern està dintre dels passos per a respondre
aquestes qüestions. Una coseta que voldríem és que comencéssim a posar mocions d’
assumptes del poble. Està bé que hi hagi alguna que vulguem fer, però dintre de la nostra
capacitat m’agradaria que fossin mocions pel poble en comptes de mocions de copiar i pegar.
Moltes gràcies».
 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr.
Ricard Gili.
 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta: «Nosaltres serem
breus. Avui es planteja una demanda del tot lògica: primer, el govern ha de contestar les
preguntes que l’oposició va fer en l’anterior ple i després, l’oposició ha de fer les preguntes
noves. Això afavoreix la transparència i el debat públic, ja que permet que l’oposició pugui
repreguntar. És més, les persones que assisteixen al ple també haurien de poder fer preguntes,
però vostès fins ara s’hi han negat sistemàticament. De fet, qui si ha negat és l’Alcalde perquè
és ell qui ho decideix. Una reflexió final sobre això és com podem reclamar més democràcia al
Govern espanyol? Com podem pretendre que l’Estat espanyol accepti un referèndum d’
autodeterminació si al nostre poble som incapaços d’acceptar una petita mesura que afavoreix
els valors democràtics?».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i a continuació manifesta el següent: «Com bé
descriu la moció i com bé heu recordat els municipals, aquesta decisió pertany a l’Alcaldia i per
tant al president del plenari, que és a qui correspon prendre la decisió de l’ordre d’aquests
punts. En principi, com a president del plenari, entra dins de la normalitat i de la legalitat. Per
tant,no donarem suport a aquesta moció».
 
A continuació, intervé el Sr. Jódar que manifesta el següent: «Voldria fer un aclariment. En
primer lloc, no sé si he entès bé. D’acord? M’ha quedat clar ara. I en segon lloc, respecte al
comentari del company del PSC, efectivament totes són mocions pel poble precisament perquè
el torn de precs i preguntes és on l’oposició pot controlar l’equip de govern, i fins i tot podem fer
de transmissors de preguntes que els ciutadans no poden fer. Per tant, tot allò que sigui
millorar aquest torn de precs i preguntes per a millorar la informació i el control de l’Ajuntament
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crec que és positiu, i en qualsevol cas va a favor del poble. Doncs entenem que sí que és una
moció pel poble i ni que evidentment té qüestions tècniques al darrere».
 
El Sr. Alcalde intervé i manifesta el següent: «Molt bé. En tot cas, sempre ho remarquem: al
final sempre dieu «el ciutadà». Doncs el ciutadà té suficients canals de transparència per a fer
preguntes a l’ajuntament molt més ràpids que les preguntes en el plenari. Si és una qüestió de
transparència, n’estic totalment d’acord, però no ens fiquem a la boca els ciutadans perquè
tenen molts canals dins de l’ajuntament per a poder conèixer la informació que necessitin».
 
El Sr. Jódar manifesta: «Llavors, tenint en compte que vostè ha dit que no, quin és l’argument
exacte per a posicionar-se? Més que res perquè sinó els ciutadans es quedaran (o com a
mínim jo em quedaré) amb un «no» com a resposta però no en sabré el motiu. Doncs m’
agradaria, com a mínim, que contestés quin és el motiu real pel qual una cosa tan senzilla no
es pot modificar».
 
El Sr. Alcalde respon: «Com sempre, hem explicat totes les preguntes que es formulen en el
plenari per tal de ser contestades de la millor manera possible, ja que tota la informació que
requereixen és tècnica i entenem que aquest plenari no es disposa. Per tant, està dins dels
paràmetres que per descomptat marca la llei. Simplement creiem que és la millor eina per a
donar la millor resposta a les preguntes que es formulen en aquest plenari».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb l'abstenció del Sr. José Manuel Hernández, amb el vot a
favor dels Srs. Ricard Gili, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat i Enric Jódar, i amb el vot en
contra dels Srs. Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit
Albesa, Josep Maria Bages i l'Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció. 

Fets

En data 17 de novembre de 2019 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per a ser
tractada en el Ple ordinari (exp. 4312990004-2019-0003170). El text literal de la qual és el
següent: 
 
"MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) PER LA MILLORA
DEL TORN DE PRECS I PREGUNTES AL PLE DE  L’AJUNTAMENT
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que al BOE núm. 305, de 22 desembre de 1986, es publica el RD 2568/1986 on s’aprova
el Reglament d'Organització, funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF).

Atès que, l’Ajuntament de Riudoms encara no disposa d’un Reglament Orgànic Municipal
(ROM), un instrument de regulació del règim organitzatiu i de funcionament de l'Ajuntament i
dels seus òrgans, que articula els drets i deures dels membres de la corporació municipal.
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Atès que l’article 82.1 del ROF especifica que l’ordre del dia del Ple serà fixat per l’Alcalde o
President.

Atès que l’article 82.4 del ROF especifica que a l’ordre del dia ordinari de les sessions plenàries
s’establirà sempre un torn de precs i preguntes.
 
Atès que l’article 97.6 del ROF especifica que podran presentar precs i preguntes tots els
membres de la Corporació o els grups municipals a través dels seus portaveus. El mateix
article també formula la possibilitat que els objectes dels precs puguin ser debatuts.

Atès que l’article 97.7 del ROF especifica que les preguntes es poden formular oralment o per
escrit. Segons el mateix article, aquestes poden ser contestades a la mateixa sessió o a la
sessió següent.

Atès que el grup municipal de la CUP considera que modificar l’ordre d’intervenció del torn de
precs i preguntes milloraria el desenvolupament de la tasca dels càrrecs electes i la
transparència de l’Ajuntament de Riudoms vers els ciutadans.

Atès que en algunes sessions plenàries s’ha produït una disfunció entre la pregunta realitzada
pels grups municipals i la resposta dels responsables de l’equip de govern. Atès que aquest fet
ha propiciat que l’objecte d’interès a tractar en el torn de precs i preguntes hagi perdut
importància i/o actualitat per als ciutadans.

Atès que en els casos en què s’ocasionen aquest tipus de disfuncions es produeix el cicle
següent:

1. El grup municipal formula el prec i/o pregunta a la sessió ordinària del Ple.
2. A la següent sessió ordinària del Ple, dos mesos després, l’equip de govern dóna resposta al
prec i/o pregunta formulat. Aquesta resposta sempre es produeix després del torn de precs i
preguntes del present Ple, fet que impossiblita reformular la pregunta si la resposta no s’
adequa o manca certa informació. En aquest cas els grups municipals no poden reformular la
pregunta al mateix Ple i s’han d’esperar al següent.
3. El grup municipal tornar a formular el prec i/o pregunta (amb més concreció) a la següent
sessió ordinària, quatre mesos després de la primera sessió.
4. A la següent sessió ordinària del Ple, sis mesos després de la primera sessió, l’equip de
govern dóna resposta al prec i/o pregunta reformulat.

Atès que en aquesta legislatura, i també en l’anterior, els i les regidores del grup municipal de
la CUP van sol·licitar al President del Ple de l’Ajuntament modificar l’ordre d’intervenció del torn
de precs i preguntes. Atès que si s’accedís a aquesta petició, en cas de disfunció entre la
pregunta realitzada pels grups municipals i la resposta dels responsables de l’equip de govern
es produiria el cicle següent, escurçant-se el temps de resposta:

1. El grup municipal formula el prec i/o pregunta a la sessió ordinària del Ple
2. A al següent sessió ordinària del Ple, dos mesos després, l’equip de govern dóna resposta al
prec i/o pregunta formulat en la darrera sessió ordinària. En la mateixa sessió, el grup municipal
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que ha formulat el prec i/o pregunta, torna a formular-la amb més concreció.
3. A la següent sessió ordinària del Ple, quatre mesos després de la primera sessió ordinària, l’
equip de govern dóna resposta al prec i/o pregunta formulat (amb més concreció).

Atès que l’article 97.7 del ROF, no especifica l’ordre d’intervenció en què s’ha de realitzar el
torn de precs i preguntes. Atès que l’Ajuntament de Riudoms no disposa d’un ROM que
concreti i/o desenvolupi amb més profunditat les qüestions esmentades a l’article 97 del ROF.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Instar el President del Ple a modificar l’ordre en què es desenvolupa el torn de
“Precs i preguntes” en les sessions ordinàries del Ple de l’Ajuntament de Riudoms.

- En primer lloc, es respondran i/o es faran els aclariments corresponents als precs i les
preguntes realitzades per part dels grups municipals en l’anterior sessió ordinària del Ple.
- En segon lloc, es donarà el torn als grups municipals per tal que realitzin els precs i les
preguntes relatives a la sessió ordinària corrent.

SEGON.- Fer efectius els acords d’aquesta moció a partir de la propera sessió ordinària del Ple
de l’Ajuntament de Riudoms"
 

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».
 

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP per la millora del torn de precs i
preguntes al Ple de l'Ajuntament.
 

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP EN REBUIG A LA12. 
VIOLÈNCIA POLICIAL I LA REPRESSIÓ.

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
4
F
3
0
B
1
9
0
E
D
F
3
4
B
D
A
9
3
D
D
C
E
9
D
A
0
A
A
6
9
C
B
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
2
1
/
0
8
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
1
4
:
0
0
:
2
0

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 28/01/2020 a les 13:34:27 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 28/01/2020 a les 23:31:11



El Sr. Alcalde dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, perquè
faci l’explicació del contingut de la moció en rebuig a la violència policial i a la repressió, que
manifesta el següent:
 
«En primer lloc, vull exposar que sortosament el nombre de persones empresonades
preventivament quant al redactat de la moció doncs ha disminuït en els darrers dies. Per tant, el
contingut de la moció no és fidedigne pel que fa a les dades. Així doncs, el primer que voldríem
fer és enviar tot el nostre suport a les persones represaliades i les seves famílies, especialment
a aquelles persones que encara són injustament empresonades per tots els casos que hem
viscut de violència policial i repressió. Tal com era previsible, aquest país va respondre de
forma contundent i massiva a la sentència judicial injusta dels líders polítics socials del procés d’
autodeterminació. La resposta popular ha posat de nou en evidència, a través de la resposta
de l’Estat, que l’únic projecte que té aquest per al Principat és la repressió. A més, s’ha
evidenciat de nou la inacció i la incapacitat del govern autonòmic. Les imatges de les
actuacions policials que s’han pogut veure a través de la televisió o les xarxes socials són
gravíssimes: detencions arbitràries, càrregues indiscriminades, ús de bales de goma que estan
expressament prohibides pel Parlament de Catalunya i que han augmentat el nombre de
persones que han perdut la visió, atropellament de manifestants, convivència amb l’extrema
dreta, etc. A Riudoms, aquesta repressió ens ha tocat de prop: una persona que és membre de
la nostra assemblea local va ser detinguda el dimarts 15 d’octubre a Tarragona. I com a mínim,
dos veïns més (diem «mínim» perquè són dos dels quals tenim constància) van ser ferits per
pilotes de goma i bales de  a Barcelona. Per tot això, la CUP creu que l’única manera defoam
no normalitzar aquesta situació excepcional és seguir als carrers de forma massiva i pacífica.
En aquest sentit, la moció exposa diversos punts d’acord. El primer punt és instar el President
de la Generalitat a fer efectiva la destitució del Conseller d’Interior, Miquel Buch, precisament
pel que hem explicat anteriorment: no podem avalar el responsable polític d’aquest operatiu
policial. Sabem que la destitució del senyor Buch no soluciona el problema d’arrel, però és
evident que no ha estat a l’alçada de la situació. En segon lloc, gràcies als comentaris dels
companys i les companyes d’Esquerra, hem afegit el segon punt de l’acord que és instar la
Generalitat de Catalunya a fer prevaldre la prohibició de l’ús de bales de goma en tots els
dispositius policials que es duguin a terme al Principat. Tal com he dit abans, no entenem com
s’ha permès que la Policia Nacional disparés bales de goma quan precisament els Mossos d’
Esquadra van deixar d’utilitzar-les arran del cas d’Ester Quintana. Una vegada més, el
responsable de tot el polític és el senyor Buch. En tercer lloc, volem instar la Generalitat de
Catalunya a fer efectiva la dissolució de l’àrea de la Brigada Mòbil dels Mossos d’Esquadra
(BRIMO). L’esquerra independentista fa molts anys que denunciem les pràctiques abusives i
fins i tot il·legals en les actuacions de la BRIMO. És per això que demanem la dissolució d’
aquesta àrea per tal de construir un model de policia més democràtica. L’existència de la
BRIMO, tal com la concebem ara, no és pròpia del país que volem construir. El quart acord és
que l’Ajuntament de Riudoms exigeixi la retirada al Principat dels cossos de seguretat de l’
Estat, és a dir, la Policia Nacional i la Guàrdia Civil. Vivim en un país ocupat amb presència
policial de forma injustificada, una ocupació que té absoluta convivència del govern efectiu ja
que, tal com hem vist a través del Departament d’Interior, s’ha coordinat l’operatiu policial de
les darreres setmanes conjuntament amb els cossos de la Policia Nacional i la Guàrdia Civil. El
cinquè acord és que l’Ajuntament de Riudoms exigeixi la posada en llibertat de totes les
persones empresonades injustament per les mobilitzacions dels últims dies. Aquí també fem un
esment a la Generalitat i aprofitem per a recordar que la repressió no només és per part del
Govern espanyol: en alguns casos la Generalitat està exercint d’acusació particular, fet que
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considerem especialment greu atès que després sentim certes expressions retòriques d’alguns
membres de les forces independentistes del govern efectiu. I el sisè punt és comunicar aquests
acords als grups polítics, a la mesa del Parlament de Catalunya, al President de la Generalitat i
al Conseller d’Interior.
 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als portaveus
dels diferents grups municipals.
 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta: «Bé,
des del PSC no donarem suport a aquesta moció. Creiem que la violència és injustificable tant
per una part com per l’altra. No podem demanar democràcia quan nosaltres fem el mateix o
pitjor, ja que considerem que els cossos i les forces de seguretat de l’Estat han realitzat la feina
que la qual han sigut contractats. Volíem agrair aquesta tasca i el compromís de tots ells
(Policia Nacional, Mossos d’Esquadra, Guàrdia Civil i Policia Local), i condemnem amb tota
rotunditat les accions violentes de manifestants. Les imatges i les situacions viscudes a
Barcelona no són acceptables i generen un gran dany a la nostra comunitat i al nostre país. A
més, creiem que poc tenen a veure amb la democràcia amb què tan ens omplim la boca aquí.
Gràcies.».
 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr.
Arnau Salvat.
 
El Sr. Arnau Salvat, del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta: «Qualsevol ciutadà del
carrer, sense necessitat de ser un expert, ha pogut veure que les actuacions policials de les
darreres setmanes han estat excessives i desproporcionades. És per això que, davant la moció
de la CUP, el grup d’Esquerra va plantejar l’opció de canviar el redactat centrant-se en la
necessitat de depurar responsabilitats dins del cos dels Mossos d’Esquadra. El més important
és millorar els cossos policials i no centrar-se tant en la persona que els dirigeix, ja que avui pot
ser una persona però demà en pot ser una altra. Dit d’una altra manera: la destitució del
conseller Buch no garanteix la millora del cos dels Mossos d’Esquadra, un cos que té
problemes estructurals com la BRIMO. La CUP de manera legítima no va acceptar el canvi del
redactat que vam proposar, en canvi sí que va acceptar algunes esmenes menors. En
definitiva, com dèiem abans, qualsevol ciutadà del carrer ha vist que les actuacions policials
han estat excessives i desproporcionades. Davant això, els regidors d’Esquerra Republicana
Riudoms, ni podem ni volem mirar cap a un altre costat, tot i que no hem pogut acordar el
redactat, els regidors d’esquerres sí que donem suport a la moció de la CUP. I és que la
república que volem ha de ser exemplar».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Salvat, i dóna la paraula a la Sra. Núria Mas, del
grup municipal de Junts, que manifesta el següent: «Si bé estem d’acord amb l’exposició de
motius i també amb la majoria de les propostes manifestades en la moció, no podem votar-la a
favor ja que no creiem que la dimissió del Conseller d’Interior, tal com es demana en el primer
punt, signifiqui en les circumstàncies actuals un canvi en els procediments d’actuació d’alguns
membres del cos de Mossos d’Esquadra, i per tant tingui un efecte positiu cap a les persones i
legítimes manifestacions que es puguin convocar en el futur. Entenem que la dimissió del
conseller pot produir un efecte contrari al buscat i per tant, en aquest sentit no podem donar
suport a la moció. El que sí que volem demanar és que siguin investigades totes aquelles
accions policials sospitoses d’haver-se accedit en les seves funcions».
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El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Mas, i pregunta si hi ha cap intervenció més per
part dels grups municipals.
 
A continuació el Sr. Enric Jódar intervé i manifesta: «En primer lloc, vull dir que estic d’acord
amb el company del grup dels socialistes. Sí, efectivament la policia va fer la seva feina, que és
mantenir l’ . Per tant, n’estem d’acord. Altra cosa és com ho fa i perquè ho fa. No histatu quo
estem discutint si la policia va fer la seva feina o no. És evident que els mossos antidisturbis
van fer la seva feina: ja la coneixem des de l’esquerra independentista. Ho hem dit moltes
vegades, coneixem aquestes pràctiques i les hem denunciades. N’estem d’acord però la policia
en aquest cas només té un objectiu, que és mantenir l’ i és precisament contra el questatu quo 
nosaltres estem lluitant. En segon lloc i pel que fa a la qüestió de Buch, vam parlar amb els
companys d’Esquerra i agraïm el gest que donin suport a la moció. Els companys d’Esquerra
ens van fer saber la seva posició respecte al primer acord d’aquesta moció. Vam tenir un diàleg
sincer quant a mantenir o no en aquest punt. En el cas de Junts per Riudoms, aquesta
proposició no hi ha sigut. Per tant, han tingut temps suficient per a valorar si aquesta moció s’
ajustava a la seva manera de pensar o no i de comunicar al grup de la CUP si hi havia algun
punt
en el qual discrepaven. Haguéssim pogut fer un diàleg com vam tenir amb els companys d’
Esquerra. Pel que fa al senyor Buch, que dimiteixi o sigui destituït no canvia res. Hi han estat
Felip Puig, Saura, Espadaler... En aquest país la BRIMO ha fet i ha desfet el que ha volgut
sempre, independentment de qui fos el conseller d’Interior. El que estem dient és que, com a
responsable polític del Departament d’Interior, sota el seu comandament hi han hagut
pràctiques que no són correctes i el mínim que pot fer és dimitir. Com veiem que aquest senyor
no dimiteix, el mínim que podem fer és exigir la seva destitució. Estem d’acord que una
persona (en aquest cas el senyor Buch) no garanteix que els cossos policials millorin, però sí
que com a persona responsable política del Departament d’Interior ha d’assumir
responsabilitats. Per tant, per a nosaltres és important mantenir aquest punt precisament pel
raonament que estic fent ara mateix. Depurar responsabilitats... Quantes vegades hem vist
comissions i depuracions de responsabilitats en actuacions de la policia, ja sigui dels cossos de
l’Estat espanyol o de la Generalitat? Quantes vegades hem vist que s’obrin investigacions i en
què acaben? No acaben en res. S’obre una comissió i, com sempre, només serveix per a tapar
els problemes i amagar-los. Per tant, des d’aquí no tenim cap confiança en aquesta
investigació i en aquestes depuracions de responsabilitats que hem vist a la premsa any rere
any cada vegada que hi ha hagut vagues generals. Sempre que hi ha hagi problemes s’
investigaran i hi haurà depuració de responsabilitats, i al final res de res. Per tant, l’acord tercer
és el que nosaltres creiem que s’ha de seguir: la dissolució de la BRIMO, que és un cos que
ara mateix no té les garanties democràtiques del model policial que defensem per al país que
volem. Més enllà de les dimissions del senyor Buch i de depurar responsabilitats polítiques
(tant de bo ho siguin) o policials, creiem que el cos de la BRIMO no representa el model
democràtic de seguretat que volem. Per tant, més que centrar-nos en una persona o en la
depuració de responsabilitats, nosaltres vam fer èmfasi en aquest aquest acord. Em sobta
perquè estem d’acord amb moltes de les coses, però que per una persona que entenc... Clar,
com és del seu partit vostès aquí no poden votar a favor d’una cosa que potser el govern de la
Generalitat, que és del seu mateix color, no està defensant. Agraeixo la valentia dels companys
d’Esquerra perquè estan en el govern efectiu de la Generalitat i en aquest cas han considerat
que la moció s’ajustava. Malgrat que estiguin en el govern de la Generalitat, el grup d’Esquerra
són conscients de la problemàtica que hi ha arran d’aquesta persona i arran de tots els fets que
hem esmentat. No entenc, si estan d’acord amb tot el redactat o gairebé tot el redactat de la
moció, com el fet de la destitució del conseller Buch no pugui facilitar una votació a favor per
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part del grup de Junts per Riudoms. I a més (reitero) quan podien haver tingut aquest diàleg.
Potser, si haguéssim vist que hi havia dos grups que estaven d’acord que la destitució del
senyor Buch no era necessària, haguéssim canviat el redactat de la moció. Però vostès han d’
intentar fer aquest exercici, sinó la Junta de Portaveus tampoc serveix per a res i enviar les
mocions 15 dies abans tampoc. Nosaltres intentarem fer-lo sempre que sigui possible, però
intentem fer aquest exercici de diàleg. Si al final presentem mocions i ens limitem a dir en el
plenari que, per una cosa o per l’altra o perquè hi ha una coma que hi sobra, no estem d’acord i
que no hi votarem a favor quan aquesta qüestió es podia haver parlat, doncs em sembla que
és plantejar una excusa per a no donar una votació favor d’una moció amb la qual tots els
grups polítics de segur que hi estan d’acord».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula la Sr. Ricard Gili, portaveu
del grup municipal d’ERC-AM, que manifesta el següent: «Sí. Sense entrar ara en el contingut
de la moció i recalcant el company de la CUP sobre aquesta qüestió més de forma, és a dir, de
la voluntat que hi ha de diversos grups d’aquest plenari de generar un debat públic que sigui
profitós i profund. Les juntes de portaveus serveixen per això i que, quan avui els companys de
la CUP també han presentat una moció per a canviar l’ordre del torn de precs i preguntes, en el
fons estem parlant d’això, estem parlant que aquest plenari sigui un espai de debat públic i
polític, i d’expressió democràtica. Per tant, tal com deia el company, tot i que nosaltres formem
part del partit d’Esquerra Republicana i del govern de la Generalitat, per descomptat que els
regidors tenim autonomia local i sobretot el que tenim és consciència política personal, i gràcies
a aquest debat sincer que vam mantenir amb la CUP i que agraïm, tot i que hi puguin haver
alguns punts de discrepància. Creiem que haurien de seguir aprofundint en aquest debat sincer
i per això avui donarem suport a la moció que presenteu».
 
Seguidament intervé el Sr. Alcalde i manifesta el següent: «Molt bé. Pel que fa al
posicionament de la moció, jo crec que és clar. També és veritat que han parlat de la Junta de
Portaveus com si l’haguessin convocat vosaltres. En tot cas, la intenció de l’alcalde i el
president d’aquest plenari des del primer dia és convocar la Junta de Portaveus (per
descomptat a proposta nostra i ben vista per per tothom). La posició pel que fa a la moció és
ferma: estem totalment d’acord o molt d’acord amb gran part del redactat. Com deia la regidora
Núria Mas, estem molt d’acord que s’investiguin totes aquelles accions que creiem que han
estat desproporcionades o que han excedit de les funcions de qualsevol cos policial, també
dels Mossos d’Esquadra. Volem creure que això serà així i demanem des d’aquí que ho sigui.
Però de la mateixa manera que estem totalment d’acord que totes aquestes accions siguin
investigades, també creiem que la destitució del conseller que dirigeix els cossos de policia i les
presons (recordem-ho perquè també és important en aquest sentit) no és la solució del
problema. Tenim present també que en la Junta de Portaveus no vam tenir la sensació que
aquest punt fos negociable. No hi ha més incís pel que fa a aquest punt. Si algú vol fer cap
intervenció?».
 
A continuació intervé el Sr. José Manuel Hernández i manifesta el següent: «Per al·lusions, el
que has dit m’ha semblat una mentida: que pugueu justificar la violència que es va generar pel
que fa a les faroles, els contenidors, les voreres, el mobiliari urbà... Justifiquem tot això i volem i
parlem de democràcia? Sóc el primer que he parlat amb totes les forces polítiques del diàleg de
tot sempre i ho sabeu. He parlat amb tu, amb Ricard i he parlat amb tots, però m’ha semblat
molt trist que no justifiquem el que fem malament perquè, si volem avançar, el primer que hem
de fer és veure el que fem malament. Llavors avançarem i criticarem. El que no pot ser és que
critiquem el que fan els altres un dia i a l’altre ho fem nosaltres i no passa res. Per a mi, la

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
4
F
3
0
B
1
9
0
E
D
F
3
4
B
D
A
9
3
D
D
C
E
9
D
A
0
A
A
6
9
C
B
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
2
1
/
0
8
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
1
4
:
0
0
:
2
0

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 28/01/2020 a les 13:34:27 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 28/01/2020 a les 23:31:11



violència és injustificable d’una banda i de l’altra. M’ha semblat, no sé, molt irònic que vulgueu
justificar la violència. La violència és injustificable per a nosaltres i per a tots. Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar que
manifesta el següent: «No afegiré res sobre la violència. El company Edgar Fernández de la
CUP de Reus o la companya de Sant Cugat van fer uns esplèndids argumentaris sobre el que
és violència i el que no. Per tant, crec que qualsevol cosa que digui no sumarà en aquest sentit.
Tots tenim xarxes socials i podem mirar o podem consultar aquest debat. El que es va viure a
Barcelona no era violència. Eren aldarulls, poden ser disturbis i no és violència, i ho veiem en
moltes manifestacions d’arreu del món: Xile, Hong Kong, França amb les armilles grogues, que
per cert, van donar suport a les reivindicacions del tsunami... Vull dir, no és violència el que
vam veure a Barcelona i no és violència contra un contenidor. Són aldarulls i disturbis. En tot
cas, si no volia algú que es visquessin ni aldarulls ni disturbis, potser no s’hauria d’empresonar
persones que optaven pel diàleg. Aquest és el problema de fons: quan s’empresona persones
que opten pel diàleg, hi ha altres persones que deixen de creure en el diàleg. Tal vegada sigui
aquest el problema.
 
Quant a la juntes de portaveus, estem absolutament d’acord que van ser convocades o van ser
a instància del president del ple. Això és així, no cal amagar-ho i de fet ho agraïm. Però també
hem de donar sentit: és a dir, si tenim aquestes juntes de portaveus i socialitzem les mocions
abans d’aquestes, és precisament perquè si hi ha un punt de desacord (que és molt legítim i és
tan legítim que després la CUP o qualsevol altre partit no vulgui refer la seva moció), però sí
que es poden exposar aquests punts de desacord, i en certa manera balancejar una mica si hi
ha acord o no. A vegades, per exemple en un punt concret, haguéssim cedit. Nosaltres vam
decidir no cedir en aquest punt per tot el que he explicat, però està bé aprofundir en les juntes
de govern. És una eina nova i tots som nous, per tant hem d’anar millorant dia a dia. Però si us
plau, intenteu fer aquest diàleg constructiu en tots els espais que puguem».
 
Tot seguit, també intervé el Sr. Ricard Gili i manifesta el següent: «La competència de presons
(si no m’equivoco i diria que no m’equivoco) està a les mans de la Conselleria de Justícia.
Només això».
 
El Sr. Alcalde respon dient: «Si m’he equivocat, disculpa, però no ho tenia entès així».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda amb el vot a favor dels Srs. Ricard Gili, Maria Teresa Basora,
Arnau Salvat i Enric Jódar, i amb el vot en contra dels Srs. Núria Mas, Jordi Domingo,
Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria Bages,  José Manuel
Hernández i l'Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció. 

Fets

En data 17 de novembre de 2019 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per a ser
tractada en el Ple ordinari (exp. 4312990004-2019-0003171). El text literal de la qual és el
següent:
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"MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) EN REBUIG A LA
VIOLÈNCIA POLICIAL I LA REPRESSIÓ
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
El passat dilluns 14 d’octubre es va donar a conèixer la sentència contra 9 líders polítics i
socials del nostre país: condemnes que van dels 9 als 13 anys de presó i que sumen un total
de gairebé 100 anys. Unes sentències de presó gravíssimes, de caràcter polític, com a reacció
a l’organització d’un referèndum per donar resposta al mandat del poble de Catalunya.

La resposta popular contra aquestes sentències dels judicis, que s’ha intensificat de forma
considerable, ha posat de nou en evidència que l’únic projecte que té l’Estat per al Principat és
la repressió. A més a més, s’ha evidenciat (de nou) la inacció i la incapacitat de gestió del
govern autonòmic.

Les imatges de les actuacions policials que s’han pogut veure a través de la televisió o de les
xarxes socials són gravíssimes: detencions arbitràries, càrregues indiscriminades, ús de
material que està expressament prohibit pel Parlament de Catalunya, atropellaments de
manifestants, connivència amb l’extrema dreta, etc. Aquestes actuacions posen en entredit la
professionalitat d'ambdós cossos policials que van actuar, ja que semblen més proclius a
estendre el terror i la violència pels carrers de les nostres ciutats que a vetllar per la integritat
dels ciutadans i el dret a manifestació.

Les conseqüències d’aquesta resposta policial a les mobilitzacions als carrers, coordinada
entre les forces policials espanyoles i els mossos d’esquadra, han provocat aproximadament
600 ferits (entre els quals 60 periodistes), 200 detingudes, 28 persones empresonades
preventivament i 19 persones hospitalitzades. Hi ha 4 persones que han perdut un ull i 1
persona que ha perdut un testicle.

A Riudoms aquesta repressió ens ha tocat de ben aprop: una persona, membre de la nostra
Assemblea Local, va ser detinguda el dimarts dia 15 d’octubre a Tarragona. I com a mínim dos
veïns més -i diem mínim perquè són dels que en tenim constància- van ser ferits per pilotes de
goma i bales de foam a Barcelona.

La CUP creiem que l’única manera de no normalitzar aquesta situació excepcional és seguir
als carrers, massiva i pacíficament. La mobilització, en temps d’injustícia i deslegitimització del
poder, és l’eina més valuosa que tenen les societats per a avançar. La repressió contra l’
organització popular que hem pogut veure als carrers és intolerable. I la victimització a la
resposta popular que s’ha fet per part de diversos estaments del govern per tal de justificar les
actuacions policials, inacceptable. Necessitem unes institucions a l’alçada del moment.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER.- Instar el President de la Generalitat a fer efectiva la destitució del Conseller Miquel
Buch per la seva incapacitat de tenir un control efectiu sobre els Mossos d’Esquadra, els quals
han vulnerat en diverses ocasions els protocols d’actuació, i de garantir el dret fonamental a la
protesta.
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SEGON.- Instar la Generalitat de Catalunya a fer prevaldre la prohibició d’ús de bales de goma
en tots els dispositius policials que es duguin a terme al Principat.

TERCER.- Instar la Generalitat de Catalunya a fer efectiva la dissolució l’Àrea de Brigada Mòbil
dels Mossos d’Esquadra.

QUART.- Que l’Ajuntament de Riudoms exigeixi la retirada del Principat dels cossos de
seguretat de l’Estat (Policia Nacional i Guàrdia Civil).

CINQUÈ.- Que l’Ajuntament de Riudoms exigeixi la posada en llibertat de tots els represaliats
empresonats injustament per les mobilitzacions dels últims dies.

SISÈ.- Comunicar aquests acords als grups polítics i a la mesa del Parlament de Catalunya, al
President de la Generalitat i al Conseller d'Interior de la Generalitat".

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l’article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que «el els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta d’
òrgans de la corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la part resolutiva,
tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva regulació, la
participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i mocions».
 
Segons l’article 97.3 del Reglament d’organització i funcionament de les entitats locals (Reial
Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és «la proposta que se sotmet
directament a coneixement del Ple a l’empara del que preveu l’article 91.4 d’aquest Reglament.
Es pot formular per escrit o oralment».

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP en rebuig a la violència policial
i la repressió.

 ASSUMPTES URGENTS

 PRECS I PREGUNTES

PRECS I PREGUNTES13. 
El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Els regidors dels grups municipals poden formular les
preguntes. Començarem pel PSC». I dóna la paraula al Sr. José Manuel Hernández.
 
1/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal del PSC:
 
 

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
4
F
3
0
B
1
9
0
E
D
F
3
4
B
D
A
9
3
D
D
C
E
9
D
A
0
A
A
6
9
C
B
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
2
1
/
0
8
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
1
4
:
0
0
:
2
0

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 28/01/2020 a les 13:34:27 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 28/01/2020 a les 23:31:11



El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el
següent: «Bones. Més que res, volíem saber com està el tema de les pluges que hi va haver a l’
octubre (rieres, veïns, camins...), si heu fet un pressupost per a saber més o menys què
costarà tot, si encara continuen les reunions amb els veïns afectats, especialment per les
rierades i els camins... A més, també hi ha hagut abocaments il·legals a la riera de Maspujols, a
la zona del mas d’en Felip. Si en teniu constància? I com ho esteu tractant? Gràcies».
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dóna la paraula al Sr. Enric Jódar,
portaveu del grup municipal de la CUP.
 
 
2/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT:
 
1.- Bloc de preguntes sobre l’Escola Beat Bonaventura:
 
Ja que aquesta setmana l’escola està de celebració (de fet, demà es fa la festa dels 40 anys de
l’edifici), volem aprofitar per a preguntar algunes qüestions:
 
- Quina eina s’utilitza entre l’escola i l’ajuntament per tal de fer constar les incidències de l’
edifici que cal reparar?
- Hi ha una freqüència de la brigada per anar a fer les reparacions pertinents o només s’hi va
en cas que hi hagi un avís?
- Perquè en alguns casos s’ha hagut de resoldre desperfectes per petits que siguin des del
mateix centre?
- Fem un  i demanem que s’estableixi un protocol d’avisos i reparacions de les incidènciesprec
que hi hagi als diferents centres educatius, si és que aquest protocol encara no existeix.
 
2.- En relació amb l’ensenyament i el menjador escolar, i a partir de la inquietud d’algunes
famílies, formulem les preguntes següents:
 
- Com és que encara no hi ha hagut reunió de menjador com els últims anys, que es feia al
principi de curs?
- Hi ha compromís de fer-la? Si és així, quan es farà? Des d’aquí fem arribar la demanda que hi
ha famílies de les dues escoles que volen que es faci aquesta reunió.
- Per quin motiu s’ha canviat el període de cobrament de les mensualitats de menjador i ara es
cobrarà a principi de mes? S’ha informat a les famílies sobre aquest fet?
- També fem un  i demanem que es consideri la necessitat de posar una segona personaprec
al càrrec de la coordinació del menjador escolar, ja que actualment hi ha una sola persona per
als dos centres i creiem que ha de gestionar un alt volum de feina.
 
3.- Quant al Consell Escolar Municipal:
 
- Volem preguntar perquè encara no s’ha convocat aquest òrgan i quan es realitzarà la reunió
del primer trimestre?. Sabem que l’equip de govern ha renovat les seves responsabilitats, i per
tant, pot haver-hi un cert retard en aquest aspecte. Tanmateix, l’any 2015 aquesta primera
reunió va tenir lloc el 4 de novembre, mentre que aquest any estem a finals de novembre de
2019 i encara no en sabem res.
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4.- Sobre la posada en marxa de l’espai de les Escoles Velles i algunes qüestions d’
equipaments municipals:
 
- En primer lloc preguem que es faci un replantejament sobre l’Epicentre Gaudí, un espai que
avui en dia alberga els grups polítics, les entitats i els serveis socials i que no té res a veure
amb el plantejament inicial pel qual es va construir.
- Aprofitem per a demanar la redacció d’un pla d’equipaments que permeti arranjar els espais
municipals de forma pausada, amb planificació i temps, i no amb presses electoralistes que
generen problemes com els que posarem de manifest a continuació en relació amb les Escoles
Velles. Per això fem algunes preguntes aprofitant la jornada de portes obertes que va tenir lloc
el passat cap de setmana:
- Hi ha presència de goteres i humitat a l’edifici de les Escoles Velles? En cas afirmatiu, quan s’
han detectat i quines actuacions s’hi han fet? En quina data?.
- L’ascensor està en funcionament? En cas negatiu, per quin motiu? Quan es posarà en
funcionament? Perquè s’ha obert un espai al públic que no permet l’entrada a persones amb
mobilitat reduïda?
- La calefacció funciona correctament? En cas negatiu, per quin motiu i quan es posarà en
funcionament?
- S’han detectat problemes d’inundacions quan plou a la caixa nova de les escales? En cas
afirmatiu, perquè no s’ha impermeabilitzat la coberta d’aquesta zona?
- Durant les obres de l’espai hi ha hagut constància del trencament, malmetiment, pèrdua o la
desaparició del materials de les entitats que ja ocupaven l’espai o bé havien portat part del seu
material? En cas afirmatiu, se sap el motiu de la desaparició d’aquests materials? Quina ha
sigut l’actuació de l’Ajuntament de Riudoms davant aquests fets?
- Quin problema ha tingut l’enllumenat exterior de l’edifici de les Escoles Velles?
- Quina és la previsió de posar la xarxa d’Internet de l’edifici?
- S’ha posat un sistema d’alarma? En cas contrari, hi ha previsió de posar-ne? En quina data?
- Perquè s’ha hagut de renovar el joc de claus que ja s’havia donat a les entitats que tenen
espai a les Escoles Velles?
- Quin serà el criteri d’utilització dels espais comuns com la cuina o la sala d’actes?Ho podrà
demanar qualsevol entitat mitjançant una instància com en el cas d’altres espais municipals?
 
5.- En relació amb l’antiga Llar de Jubilats:
 
- Quina és la previsió per a l’arranjament de la primera planta de l’antiga Llar de Jubilats?
- Quin és el projecte que s’hi durà a terme?
- La funcionalitat de l’edifici s’ha modificat respecte al plantejament inicial?
 
6.- Una pregunta sobre la difusió de les activitats de les entitats:
 
- En l’últim ple de la passada legislatura, el grup de la CUP va proposar mitjançant una moció
aprovada per tota la resta de grups municipals la difusió de totes les activitats de les entitats
locals als canals propis de l’ajuntament (web, pregó digital, cartellera de la plaça de l’església,
butlletí, xarxes socials, etc.). Hi ha intenció de posar en funcionament els acords d’aquesta
moció? En quin termini?
 
7.- Pel que fa als llums ornamentals de la plaça de l’església:
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- Voldríem conèixer el calendari de col·locació i retirada anual dels llums ornamentals i les
pilones a la plaça de l’església?.
 
8.- Com vam fer en el darrer ple municipal i continuarem fent, afegim un bloc amb preguntes
que les riudomenques ens fan arribar a través del correu electrònic i les xarxes socials:
 
Ja que el govern de Junts per Riudoms no permet a la ciutadania fer preguntes en el ple, la
CUP transmetem les preguntes que hem anat recollint:
 
- Hi ha previsió de retirada de l’escut d’Espanya de la façana de l’Ajuntament de Riudoms tal
com es va aprovar en una moció?
- Hi ha constància que l’enllumenat de l’avinguda Montbrió no funciona a les nits? Hi ha hagut
incidències? Si és així, s’ha fet cap actuació pertinent?
- Hi ha previsió sobre la senyalització al camí de Sant Pau? I sobre el seu manteniment?
- Hi ha previstes activitats per a potenciar el bon ús i el respecte a la riera de Riudoms, com per
exemple mitjançant la recuperació de la Festa de l’Arbre?
- Després dels aiguats, quina previsió hi ha d’acabar de netejar els carrers que han quedat
malmesos per la presència de pedres i arena que dificulten el pas de ciclistes o motoristes?
Igualment, amb les voreres que han quedat malmeses i dificulten el pas dels vianants?
- Quin és el motiu del petit dimensionament de la reixa de recollida d’aigua davant de l’antiga
caserna de la Guàrdia Civil?
- Hi ha cap manera de millorar la sortida de vianants de la travessia Baix Camp? S’ha estudiat
per part de l’ajuntament?.
- S’ha estudiat la recollida de brossa de les zones disseminades de Riudoms?.
- Quines incidències hi ha hagut recentment a la pista interior del pavelló d’esports? Quines
reparacions s’hi han fet? Han sigut suficients o en tenen previstes de noves?.
- S’ha estudiat o s’ha iniciat la configuració d’un plat i d’una beguda típics riudomencs per a la
Festa Major o altres esdeveniments lúdics i festius locals? Gràcies.
 
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili, portaveu
del grup municipal d’ERC-AM.
 
 
3/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM:
 
 
1.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Hem sabut a través de les xarxes socials de Junts per
Riudoms i d’una entrevista al mitjà Tarragona Digital que aquest govern disposa d’un pla de
govern, però o ens equivoquem o no s’ha explicat públicament. De fet, hem vist que ja està
publicat al web de l’Ajuntament, però això no s’ha anunciat enlloc. De fet, l’hem trobat
rebuscant al web de l’Ajuntament. Demanem que aquest document, per la seva importància,
sigui explicat i debatut en el ple en benefici de la transferència i la rendició de comptes, i que el
govern municipal també l’expliqui a través dels seus canals de comunicació.
 
- Des de fa dues setmanes, una camioneta de l’Ajuntament està estacionada al carrer Baltasar
de Toda i de Tàpies, al costat de la biblioteca. Pel que sabem, està avariada. Quin és el motiu
que no s’hagi retirat? Quin és el motiu que encara no s’hagi pogut arreglar quan ens consta
que és necessària per a fer les tasques pròpies de la brigada municipal? El motiu té a veure
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amb limitacions pressupostàries de finals d’any? En aquest sentit s’han donat ordres internes a
determinats departaments de l’ajuntament perquè no comprin més material i no facin
determinades reparacions? Demanem que s’expliqui la gestió econòmica que el govern
municipal està fent en aquest últim tram de l’any».
 
2.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Farem unes preguntes d’educació i ens
fixarem en tres aspectes derivats dels decrets d’alcaldia. Tal com consta en el decret 1406, s’
han contractat quatre monitors de menjador fins al 21 de desembre.
 
- Un cop passada aquesta data, està garantida la continuïtat d’aquests quatre monitors? Si són
necessaris ara, també ho seran a partir del gener.
- Quant al menjador, seria possible que en el rebut mensual que es passa als pares s’indiqui la
xifra exacta dels dies en què els seus fills han dinat al menjador?. L’Ajuntament té aquesta
informació i no deu ser tan difícil fer-la arribar als pares.
- Quant a la tercera pregunta de l’àmbit educatiu (com els companys de la CUP), quan està
previst que es convoqui el consell escolar municipal?».
 
3.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta el següent: «En el decret 1268 es declara desert el
contracte del servei de visites guiades a la Casa Gaudí, a la cisterna vella i a altres edificis que
pugui organitzar l’Ajuntament. L’Ajuntament explica que ha quedat desert perquè, segons les
consideracions de diverses empreses, es pot deduir que els preus estipulats no s’adapten als
preus de mercat. Per això preguntem, com és que quan es va plantejar el requisit dels
contractes, no es
va poder afinar aquesta informació. Va faltar temps? Va fer falta un tècnic especialitzat? Atès
que la promoció turística és un aspecte clau per a la dinamització econòmica de Riudoms,
caldria tenir una especial cura en aquest àmbit».
 
4.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Parlem del PUOSC. El govern municipal ha anunciat
que el projecte presentat al PUOSC és el que es coneix com a Projecte de rehabilitació de la

per a espai de dinamitzaciósegona planta del centre d’Entitats i formació de les Escoles Velles 
econòmica del municipi. Entenem que es tracta del mateix espai empresarial i  que,coworking
abans de les darreres eleccions municipals, l’anterior govern (presidit per l’actual alcalde) va
anunciar que se situaria a l’antiga Llar de Jubilats. Ens ho pot confirmar? De fet, fins i tot el van
visitar amb la Consellera d’Empresa, Àngels Chacón. En aquest sentit, ens ha sobtat veure que
en el seu pla de govern (penjat al web de l’Ajuntament els darrers dies) s’afirma que la
rehabilitació del segon pis es destinarà a crear més espais per a totes les entitats del poble, per
a les diferents activitats culturals i socials. En canvi, en el projecte del (PUOSC es diu que es
destinarà a un espai de dinamització econòmica. Tot plegat genera confusió i podria deixar
entreveure improvisació. Dues preguntes concretes sobre això:
 
- Perquè s’ha fet aquest canvi de lloc i quan s’ha decidit? Volem afegir que en el seu moment
des d’Esquerra ja vam dir que la ubicació d’aquest espai i del  no es podia anunciarcoworking
amb rapidesa, sinó que s’havia de reflexionar i parlar-ne amb usuaris potencials d’aquest canvi.
Volem deixar clar que no ens sembla una mala iniciativa haver fet el canvi. El que sí que ens
sembla és que hi ha una improvisació.
- Des del govern municipal s’ha parlat amb usuaris potencials d’aquest nou espai? Quants i en
quin marc s’han fet aquestes converses?».
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5.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Passem a la qüestió dels aiguats. Tenim
diverses preguntes.
 
- Quin és el pla d’acompanyament dels afectats que té previst aplicar l’Ajuntament?.
- Quantes reunions farà el govern? Durant quant de temps i quins professionals portaran per a
fer un bon acompanyament dels afectats?
- Durant els aiguats, com va funcionar el ? Es van activar tots elsPla de protecció civil municipal
recursos previstos per a un cas com el dels aiguats? S’ha fet balanç dels aspectes que es
poden millorar?
- Tenim constància que anys enrere l’ajuntament va comprar un seguit de roba per a utilitzar en
situacions com aquesta. Entre aquests materials hi hauria jaquetes impermeables
antireflexants. Es van utilitzar en els aiguats del mes passat? En quin estat es troba tot aquest
material? On es guarda? Com s’assegura que s’utilitza quan cal?
- Un altre punt que és que els diversos veïns de la zona del Portal afectats pels aiguats van
netejar els carrers fent ús de l’aigua dels seus edificis. És el cas de l’edifici que fa cantonada
entre el carrer Sant Julià i l’avinguda Francesc Macià. Demanem que, com s’ha fet en altres
ocasions, l’Ajuntament assumeixi aquesta despesa».
 
6.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta el següent: «Seguim amb els aiguats, en aquest cas
amb les conseqüències negatives que han tingut al pavelló d’esports municipal. Ara mateix el
parquet del pavelló no està en bones condicions. De fet, pel que sabem aquesta mateixa
setmana hi ha anat un fuster per a fer més reparacions i assegura que com a mínim aquest
dissabte s’hi podrà jugar a hoquei o patinar. Sobre això volem fer les preguntes següents:
 
- Quin és l’estat concret del parquet del pavelló després dels aiguats?
- Com és que el pèrit ha tardat un mes a visitar el pavelló?
- L’Ajuntament té una assegurança que cobreixi els danys que els aiguats van fer al parquet del
pavelló?
- L’Ajuntament té quantificat quin serà el cost de la reparació del parquet? Demanem que el
calculi a fons per assegurar-nos que les solucions que s’apliquin siguin bones. Tot plegat, són
qüestions importants per a garantir la seguretat dels jugadors. Finalment, volem aplaudir la
bona feina del Club Patí Riudoms
ja que va ser qui va buscar un fuster per a arreglar els desperfectes més grans del parquet del
pavelló».
 
7.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Voldríem fer dos apunts sobre l’àmbit de
la salut.
 
- El primer fa referència al Centre d’Atenció Primària de Riudoms. En aquests moments ens
trobem en un estat de canvi perquè aquest CAP ha sigut gestionat des de la seva posada en
marxa pel grup Sagessa que, com és conegut, està en dissolució. Fa un mesos, en converses
amb el delegat del govern de salut ens va comentar que passaria a ser gestionat, com tots els
altres centres pertanyents al grup Sagessa (a més de l’Hospital de Sant Joan de Reus) pel
Departament de Salut directament. Ens va comentar que, a finals d’aquest any, aquest traspàs
ja estaria encarrilat. Saben en quin punt es troba el traspàs i si existeix algun termini per la seva
execució?
- El segon està relacionat amb la vaga que hi va haver fa un any dins del sector de l’atenció
primària de la salut i que va tenir un fort seguiment. D’aquella vaga van sortir una sèrie de
mesures, sobretot per augmentar les plantilles dels CAP’s, especialment els gestionats per l’
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Institut Català de la Salut. Tanmateix, hi havia el compromís de fer-ho extensiu als centres
gestionats per altres proveïdors. Arran d’això, volem preguntar si s’ha augmentat la plantilla
durant aquest any a Riudoms?. Hi ha cap previsió d’increment o aquest increment s’endarrereix
amb el canvi de gestió?».
 
8.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Parlem ara de la problemàtica de l’Hort del Coques.
 
En el Ple de l’1 d’agost d’enguany, el grup d’Esquerra vam preguntar al govern quina va ser l’
última vegada que es va reunir amb els veïns afectats per la problemàtica de l’Hort del Coques.
Un mes i mig després, en el ple del 19 de setembre, el govern ens va contestar que la darrera
reunió amb els veïns va ser al mes de maig passat i que l’alcalde va informar personalment els
veïns de la situació en què es trobava el cas. La qüestió és que diversos veïns afectats (així
ens ho asseguren alguns amb els quals hem parlat) afirmen que al mes de maig no van ser
convocats a cap reunió per part del govern i de l’alcalde. Encara no hem pogut parlar amb tots,
però ens ho afirmen diversos. Per això preguntem:
 
- A quina reunió del mes de maig es refereixen?. És possible que vostès estiguin referint-se a
una reunió que van fer com a Junts per Riudoms en plena campanya de les eleccions
municipals? En aquest sentit els recordem una obvietat: les preguntes que aquí formulem els
les fem com a membres del govern de Riudoms i no com a membres de Junts per Riudoms. En
definitiva, demanem que ens aclareixin si la reunió va ser com a govern o com a partit polític i
demanem, si us plau, que ho facin avui mateix ja que és una cosa senzilla. Si la resposta és
que s’hi van reunir com a govern, els demanem que tornin a fer una reunió perquè és evident
que alguns dels veïns no se’n van assabentar. Si la resposta és que van fer la reunió com a
Junts per Riudoms, els demanem que no emboliquin més la troca i que, quan els preguntem
una cosa com a govern, responguin com a govern. Per acabar amb aquesta part, faig notar que
ens podríem estalviar aquesta parrafada que estic fent si haguessin aprovat la moció que la
CUP ha presentat avui, la qual demana que primer el govern respongui les preguntes de l’
anterior ple, i després es doni el torn als grups municipals per fer noves preguntes o
repreguntes».
 
9.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Ara volem fer un seguit de peticions per
afavorir que els actes festius que organitza l’Ajuntament de Riudoms siguin amb el màxim d’
inclusius possibles i garanteixen la laïcitat que s’espera de l’administració pública.
Començarem per les festes del Beat:
 
- Demanem que l’Alcalde de Riudoms deixi de fer un discurs institucional durant la missa del
Beat Bonaventura així com l’ofrena d’un ciri. També demanem que l’Ajuntament de Riudoms no
convidi directament els regidors a assistir aquesta missa i a la processó en honor al Beat.
Aquesta és una tasca que pertoca a la Parròquia de Riudoms, però en cap cas a l’Ajuntament.
Ho diem perquè el dimarts d’aquesta setmana vam rebre un correu electrònic en què la
regidoria de Protocol ens convidava a assistir en nom de l’Ajuntament.
 
Ara passem a la Festa de la Vellesa. En aquest cas volem fer dues peticions:
 
- La primera és que les fotografies que utilitza l’Ajuntament per a fer difusió d’aquesta festa
siguin realitzades en un espai laic, com per exemple durant el dinar de germanor que es farà
aquest diumenge dia 24. Una fotografia d’aquest tipus és molt més inclusiva que no pas una
feta dintre d’un espai d’una religió determinada, com pot ser una església o una mesquita.
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- La segona petició és que el dinar de germanor d’aquest diumenge estigui presidit únicament
per figures institucionals laiques, com l’alcalde, i que si es fa cap parlament també es limiti a
càrrecs laics. Fem totes aquestes peticions perquè considerem que en una societat com la
nostra, amb identitats múltiples i complexes, caldria que els actes que s’organitzen des de l’
Ajuntament siguin amb el màxim d’inclusió possible. L’objectiu és que en aquests actes es
puguin sentir a gust totes les persones que viuen a Riudoms, sigui quina sigui la seva religió o
procedència i tan si són creients com sinó ho són. Són canvis petits, però creiem que amb un
missatge potent».
 
10.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Ja que parlem de la Festa de la Vellesa, fem notar
que la regidoria de Protocol ens ha convidat a la missa i la processó, però encara no ens ha
convidat al dinar de germanor de la Festa de la Vellesa i això que ja estem a tocar: doncs serà
aquest diumenge. La setmana passada, durant la Junta de Portaveus vam posar aquest
assumpte sobre la taula i vam insistir via correu electrònic, però de moment no n’hem tingut
resposta. Quan assistim a actes com aquest, pren sentit el nostre paper institucional com a
regidors. En aquest cas, podem estar a prop de persones d’edat avançada que han treballat
per les seves famílies i per l’avanç de Riudoms. En aquest sentit em permeto recordar al
govern que, a l’inici d’aquest mandat (concretament en el ple de l’1 d’agost), tots els regidors d’
aquest Ajuntament vam aprovar per unanimitat una moció que deia literalment el següent, en el
seu punt número 3:  (estem a«L’ajuntament es compromet a informar amb antelació suficient
dijous i el dinar de la Festa de Vellesa és diumenge) al conjunt dels 13 regidors de les activitats
que organitza el mateix consistori i que tinguin un marcat caràcter públic, ja estiguin obertes al
conjunt dels riudomencs o a alguna part destacada d’aquests. La comunicació es realitzarà a

. Això és el quetravés d’una trucada telefònica personal o del correu electrònic institucional»
deia el punt 3. Em sembla que el dinar de germanor de la Festa de la Vellesa encaixa
perfectament aquí».
 
11.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «Parlant de convidar a actes, el proper dilluns 25 és
el Dia Internacional per a l’Eliminació de la Violència envers les Dones i l’Ajuntament ha
convocat una lectura del manifest unitari a Riudoms. Entenem que només les regidores de l’
Ajuntament llegeixen el manifest, però la invitació a l’acte també s’hauria de fer arribar als
regidors homes. La igualtat i el feminisme també és cosa dels homes. Tal com diu un anunci
que ha fet l’Ajuntament de Barcelona, davant la violència envers les dones, els homes no
podem callar».
 
12.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «També volem aprofitar aquest Ple per a
demanar públicament el que hem demanat informalment en altres ocasions, però que encara
no ha passat. Com a regidors que som, voldríem fer una visita a les instal·lacions de l’
Ajuntament. Ens referim a aquest edifici central, a l’antiga biblioteca i a les dependències del
cos de vigilants, ja que són els que concentren més treballadors. Creiem que seria bo que la
visita es faci en horari laboral per tal de poder saludar els treballadors, que ens expliquin
breument quina feina realitzen i agrair-los la tasca que fan per Riudoms. Podria fer la visita qui
es considerés oportú, per exemple el regidor responsable de recursos humans. En aquest
sentit fem notar la paradoxa que l’única manera que hem tingut fins ara per veure
detalladament els edificis municipals que hem citat va ser durant la visita d’una persona externa
a l’Ajuntament, en concret del Delegat de la Generalitat de Tarragona, Òscar Peris».
 
13.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Acabem amb l’últim punt i ho farem parlant de les
Escoles Velles. El cap de setmana passat es va fer una jornada de portes obertes, una bona
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iniciativa. Però nosaltres no volem parlar d’aquesta jornada, sinó d’uns actes que es van fer a
les Escoles Velles just abans de les darreres eleccions municipals del 26 de maig. Són actes
que van tenir lloc però que no s’hi haurien d’haver fet. El motiu és que legalment les obres
encara no havien acabat, i en conseqüència només els treballadors podien entrar a l’edifici.
Estem, per tant, davant una actuació irregular que va deixar en una situació de fragilitat la
seguretat de les desenes de visitants que van assistir als actes. I el responsable de tot plegat
és el govern municipal, que és qui va permetre fer aquells actes. La part curiosa del cas (per dir-
ho de manera suau) és observar quins van ser els actes que el govern municipal va deixar fer
de manera irregular. Es tracta de dos actes que van tenir com a protagonistes el mateix alcalde
Sergi Pedret i l’exalcalde Josep Maria Cruset, tots dos de Junts per Riudoms PDeCAT. A pocs
dies de les eleccions van aprofitar aquests actes per a apropar-se a un col·lectiu molt concret.
El primer acte va ser una visita guiada que l’alcalde Pedret va oferir a les membres de l’
Associació de Dones Bella Llar, i el segon acte va ser una xerrada que l’exalcalde Cruset va
oferir a aquesta mateixa entitat. Les obres de les Escoles Velles no es van acabar fins al 30 de
maig i els actes es van fer abans del 30 de maig. Perquè diem que no es van acabar fins al 30
de maig? Perquè així ho indica el certificat final de direcció d’obra. Tanmateix, els dos actes
citats, com dèiem, es van fer abans d’aquesta data: el de l’alcalde actual, el senyor Sergi
Pedret, el 7 de maig, i el de l’exalcalde Cruset el 21 de maig. Per tant, estem clarament davant
una actuació irregular ja que en aquelles dates el públic general no podia accedir a l’edifici. Per
a acabar d’entendre tota aquesta situació, fem la pregunta següent: què hauria passat si un
dels assistents als actes (desenes i desenes de persones) s’hagués fet mal durant el seu
transcurs? De fet, durant la visita a les Escoles Velles que l’alcalde Pedret va fer a les dones de
la Bella Llar, algunes d’elles d’edat avançada i amb mobilitat reduïda (així es pot veure en les
fotografies que existeixen d’aquesta visita), hi havia escales d’operaris al mig del pas i encara
quedaven diversos materials d’obra per retirar. Tot plegat, van ser riscos innecessaris per a la
seguretat dels assistents i també per a la situació jurídica i econòmica de l’Ajuntament. Per tant,
fem les preguntes següents al govern i esperem que les pugui respondre avui mateix:
 
- Perquè van actuar així?
- Perquè van tenir tanta pressa a ensenyar les Escoles Velles?
- Perquè van posar en perill la seguretat de les persones que van entrar a l’edifici i també la
situació jurídica i econòmica de l’Ajuntament? La resposta  pot semblar evident: motiusa priori
electoralistes. Però voldria escoltar algun tipus d’explicació. Moltíssimes gràcies».
 
 
Finalitzades les intervencions dels grups municipals, a continuació intervé el Sr. Alcalde que
manifesta: «Molt bé. Anem a explicar breument la situació de com està el tema dels aiguats,
que és una de les preguntes que és compartida pels tres grups municipals. Avui fa exactament
un mes del dia dels aiguats, intentarem resumir tot el que ha passat des d’aquell dia fins avui.
 
El mateix dia dels aiguats, tot el servei d’urgència de l’Ajuntament de Riudoms es va posar a
disposició per a solucionar el més aviat possible totes les incidències que podrien causar.
Entenem que és una situació totalment extraordinària i per tant, em sobten algunes de les
preguntes fetes en aquest plenari. Escolta, és que 200 l/m2 no havien caigut mai a Riudoms,
almenys en la història recent del nostre poble. Per tant, és totalment normal que hagin passat
coses extraordinàries com van passar aquell dia. En el moment que baixa l’aigua, poca cosa es
pot fer. Doncs l’únic que es va fer; l’únic no, sinó que es va fer l’únic que es podia fer en aquell
moment: intentar controlar la circulació de vehicles al nostre municipi i evitar que aquests
passessin per carrers o per indrets on hi havia perill. Per tant, el primer que es va activar i el
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primer que es va intentar fer és treballar per la seguretat de tots els veïns i veïnes de Riudoms i
altres persones que poguessin estar a Riudoms, a fi d’evitar que es causessin qualsevol tipus
de dany personal, cosa que hem d’estar contents i satisfets de la feina que es va fer, perquè va
evitar precisament això, qualsevol tipus de dany personal en una situació totalment
excepcional. A partir del moment en què es va poder començar a treballar fent altres tasques,
perquè les tasques de neteja no poden començar fins que el nivell d’aigua que baixa és molt
poc, i mentre baixa l’aigua no es pot netejar res... Parlo ara de memòria però crec que va
començar la primera màquina excavadora, que és la mateixa que va ajudar a treure les pedres
grans que taponaven la reixa del barranc. Després de la quantitat d’aigua que va caure, diguem
que aquella feina altres vegades havia sigut molt útil però aquesta vegada no ho va ser. La
mateixa nit va començar a moure aquelles peces de fang i apartar-les amb la idea que, quan
vingués la brigada a treballar (que s’hi va ficar més aviat del normal), doncs pogués intentar
restablir la normalitat de la circulació que era el primer objectiu en aquell moment. Per tant, el
primer objectiu va ser la protecció de les persones. El segon objectiu l’endemà de matí era
restablir la circulació el més aviat possible i així va ser durant tot el matí on un altre grup de
persones, a més del regidor de serveis públics i també en molts moments l’alcalde, vam
començar a inspeccionar com teníem el terme municipal, cosa que només es podia fer amb la
llum del sol perquè no es podia fer de nit. S’havia de fer l’endemà de matí i en aquest moment
ens adonem que les principals afectacions al nostre municipi i les primeres valoracions
econòmiques que estem fent (així ho constatem) són al terme municipal i no dins del poble,
sense menysprear les afectacions de dins del poble, tot el problema que ha causat el fang i
totes les afectacions que hi poden haver en l’àmbit privat, sobretot pel que fa als veïns del
Portal, que són els més afectats dins del municipi.
 
Tot i que els més afectats són els de fora, també ens preocupem pels de dins. A partir d’aquí hi
hagut una sèrie de reunions amb diferents departaments. Entenem que són tots aquells
departaments que ens poden ajudar econòmicament o que ens poden ajudar a contractar
algun tipus de serveis que ara requerim. Aquests departaments són: el Departament de
Territori i Sostenibilitat, que a més ens va visitar; el Departament de Presidència, també ens va
visitar; el Subdelegat del Govern (Subdelegación del Gobierno de España), que també és un
dels òrgans d’administració superiors que a dia d’avui ens pot ajudar; i el Departament d’
Agricultura, al qual hem traslladat també la nostra preocupació donat que, com comentava
abans, l’endemà ens vam adonar que les afectacions més grans eren al terme municipal i
bàsicament el percentatge més gran de terme municipal no és públic, sinó que és privat. Hem
instat en diferents trucades al Departament d’Agricultura que doni resposta a la problemàtica
que té l’Ajuntament de Riudoms, no com a ajuntament, sinó com a representant d’aquells veïns
que sí que tenen problemes als seus masos. Dic no com a Ajuntament perquè també vull
expressar públicament l’agraïment a l’Agència Catalana de l’Aigua, que molts pocs dies
després va començar a treballar per restablir la normalitat als camins, sumant-se a la feina que
estava fent la brigada municipal i a contractació de l’Ajuntament. L’Agència Catalana de l’Aigua
es va sumar a restablir la normalitat. Dic camins, però tots sabem que són barrancs i rieres
perquè a Riudoms, com passa en tot el Baix Camp, els barrancs i les rieres són utilitzats
freqüentment per tots nosaltres com a camins, però són de titularitat pública i de l’Agència
Catalana de l’Aigua. Des dels primers dies (no des del primer dia perquè estava a la Conca de
Barberà que és on havien d’estar), però des de molt aviat van començar a treballar amb
nosaltres.
 
A partir d’aquí sobre un seguit de reunions amb administracions per a intentar desbloquejar
com han de ser els ajuts tan municipals com privats. Diguem que totes aquestes
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administracions amb bona voluntat d’ajudar no ho posen fàcil, per tant nosaltres i els tècnics
municipals intentem entendre tots els procediments necessaris per a demanar aquests ajuts.
Un cop aclarits i immediatament després de l’última reunió amb la Subdelegación del Gobierno
(va ser divendres), el dilluns de la setmana següent ja vam fer reunions amb part dels veïns
afectats. Les primeres reunions han sigut amb tots aquells que ens han comunicat d’alguna
manera o altra que han tingut problemes. Doncs ens hem reunit amb tots aquells que ens han
traslladat les seves preocupacions per a explicar-los quins són els passos que han de seguir
per poder rebre o almenys poder optar a uns hipotètics ajuts en el moment oportú.
 
La història no s’ha acabat, perquè hi ha administracions que avui encara no han decidit quins
ajuts donaran, hi ha administracions que avui han fet alguna promesa o han assegurat algun
canvi, com per exemple, la Subdelegación del Gobierno ha assegurat que hi hauria un Reial
Decret que podria sumar la nostra zona a la dels aiguats Múrcia, i que per tant, els nostres
veïns es podrien acollir als ajuts que semblin millors que els que avui ofereixen. Tot això encara
està per veure i la idea d’aquest govern és explicar la informació (quan la tinguem) a aquells
veïns afectats que coneixem, a més dels tràmits que han de seguir. Per descomptat, la idea
també d’aquest govern és seguir tots els tràmits que com a organisme públic podem demanar a
les administracions superiors. No sé si avui o demà ja comencen a sortir aquestes sol·licituds
cap a les administracions superiors. Això és pel que fa a la qüestió dels aiguats.
 
Si algunes preguntes de les que heu formulat no han quedat contestades, quan les revisem
doncs també les intentarem contestar. Són moltes les preguntes que s’han fet en aquest plenari
i seran contestades en el proper plenari. Però deixeu-me respondre una perquè he entès que hi
havia una furgoneta aparcada en algun lloc que tenia un tipus d’avaria o no, però l’Alcalde no n’
és coneixedor d’una avaria en una furgoneta, però el que sí que puc assegurar bé és que no hi
ha cap tipus d’instrucció donada a cap treballador municipal pel que fa limitacions
pressupostàries o incidències econòmiques. No, per descomptat que és un no rotund. Aquesta
pregunta s’ha contestat avui perquè no quedi cap tipus de dubte al respecte».
 
 
4/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT en l’anterior
sessió plenària ordinària del dia 1 d’agost:
 
 
4.1/ La Sra. Verònica Torres, regidora de Cultura, respon a les preguntes formulades sobre el
funcionament de l’Arxiu Històric Municipal.
 
- Voldríem saber el valor de les subvencions rebudes des de l’any 2015, indicant l’ens de la
subvenció, el valor de la subvenció i el tipus de despesa que s’ha justificat.

Les subvencions rebudes per part de la Generalitat són: 2000 € de l’any 2015; 3.000 € més per
anys dels anys 2016, 2017 i 2018; i també tenim concedits 3.000 € aquest 2019. Les despeses
que es destinen de la subvenció són personal de gestió de l’arxiu, manteniment, reparació i
conservació de l’espai, subministrament elèctric i telecomunicacions, la digitalització dels
treballs de fotografia i documents de l’arxiu, i el personal de la neteja.
 
- A partir de quin any l’Ajuntament de Riudoms realitza o encomana treballs per a la
digitalització de documents? En cas d’encomanar-los a tercers, quina és la institució o empresa
responsable d’aquests treballs?
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Tal com ja es va comentar en l’anterior ple on es va parlar de l’arxiu històric, els treballs de la
digitalització es van fer durant el 2017 i el 2018. L’empresa responsable dels treballs es diu
Dinser Servicios Informáticos, a través de l’Arxiu Comarcal del Baix Camp.
 
- Quants documents s’han digitalitzat des de l’inici dels treballs fins ara?
 
S’han digitalitzat 6148 pàgines.
 
4.2/ La Sra. Judit Albesa, regidora d’Ensenyament, respon a les preguntes formulades pel que
fa a la gestió i les beques del menjador escolar.
 
- Quant als seus productes agroalimentaris, quina empresa o empreses els subministren
productes agroalimentaris al menjador escolar?
 
En relació amb els productes agroalimentaris que subministra el menjador, les empreses
proveïdores són: Cooperativa Agrícola de Riudoms, Fruites Ricard Domingo SL i Pau Gavalda
SL.
 
- L’Ajuntament de Riudoms disposa de documents que puguin acreditar que els aliments, com
ara la fruita i la verdura, són de productors de Riudoms o del Baix Camp? En cas afirmatiu,
quins són aquests documents?
 
Són documents que ens proporciona des de la pròpia empresa.

- Quants alumnes van sol·licitar una beca per al servei de menjador durant el curs 2018-2019?
 
148 alumnes.
 
- Quants usuaris van poder percebre aquest ajut de forma total i parcial?
 
34 ajuts totals, 92 ajuts parcials i 22 ajuts denegats.
 
- Quin import aproximat en termes relatius i absoluts representen aquests ajuts econòmics
respecte al cost del servei del menjador per alumne?
 
Els ajuts totals cobreixen el 100 % del cost del menjador que actualment és 6,17 € per dia de
servei, i els ajuts parcials cobreixen el 50 %.
 
- Els alumnes de la Llar d’Infants Municipal que utilitzen el servei de menjador disposen d’un
ajut econòmic si el necessiten? En cas afirmatiu, de quin ajut es tracta i quina administració el
presta?
 
Els ajuts per al servei de menjador escolar són competència del Consell Comarcal. Però pel
cas dels alumnes de la Llar d’Infants, se’ns presenten per la quota d’assistència però no per al
servei de menjador.
 
4.3/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor de l’àrea de la Fira de l’Avellana, respon a les preguntes
formulades en relació amb la realització de la Gastrofira.
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- Atès que diversos comerços del poble s’ha mostrat sorpresos pel fet que ningú els hagi
informat ni tampoc convidat a participar en l’esdeveniment de la Gastrofira, per quin motiu l’
Ajuntament de Riudoms no va incloure una clàusula per tal que l’empresa organitzadora
contactés amb tots els restauradors, elaboradors i productors locals i de proximitat per a
informar-los de la iniciativa i convidar-los a participar-hi?
 
En primer lloc, hauríem de saber que la Gastrofira (tal com indica el plec de condicions
tècniques de la licitació del servei) no està pensada per a dirigir-se als comerços, sinó que el
seu objectiu és apropar els elaboradors de productes locals i de proximitat als consumidors, de
manera que sigui el propi productor qui ofereix la degustació del seu producte. Els comerços,
com sempre, van rebre la carta que els ofereix espais gratuïts dins el recinte firal per poder-se
promocionar. La coordinació de la Gastrofira va ser a càrrec d’una empresa externa que va
definir les tendències d’aquesta primera edició, sempre dins de les condicions tècniques
requerides. Després de la valoració de l’esdeveniment, la voluntat és fer-la créixer en les
properes edicions per poder disposar d’espais per a tots els productors que estiguin interessats
en participar-hi.
 
4.4/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor de Serveis Públics, respon a les preguntes formulades
en relació amb els abocaments incontrolats i els contenidors de la brossa.
 
- L’ajuntament és conscient d’aquesta problemàtica?
 
Sí.
 
- Existeix algun registre del servei de vigilants sobre aquest fet?
 
Sí.
 
- Quines actuacions té previstes realitzar l’Ajuntament per a evitar aquests fets?
 
Continuar aplicant l’ordenança de civisme i conscienciar els veïns i veïnes sobre la campanya
«La bona brossa».
 
4.5/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor de l’àrea de la Fira de l’Avellana, respon a les preguntes
formulades sobre l’accés de la Fira de l’Avellana.
 
- Per quin motiu s’ha decidit perllongar en el temps l’entrada de la Fira?
 
Com en anys anteriors, l’entrada de la fira es manté fins la Diada de Catalunya per a donar
valor a la bona feina de la nostra brigada municipal.
 
- Aquest accés compleix la normativa de senyalització i amplada per a la circulació de vehicles?
 
Sí, complia les mides correctes com a element provisional.
 
- Quin ha sigut el cost de la seva construcció? Demanem que es desglossi el cost de les hores
de la brigada i els materials de construcció.
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El cost total de les hores de la brigada ha estat de 3.840 €. Pel que fa al cost del material de
construcció que s’ha comprat (hi ha molts materials cedits per diferents veïns i veïnes del
municipi), ha estat de 950 €.
 
4.6/ Es respon a les preguntes formulades sobre diferents qüestions vàries.
 
- Amb quins criteris es publiquen les notícies de condol per la mort d’una persona als canals
informatius a l’Ajuntament?
 
El Sr. Alcalde respon: «Les notícies de condol publicades en els canals de l’Ajuntament es fan
de forma puntual per personalitats de renom que hagin tingut algun vincle desinteressat amb el
poble de Riudoms».
 
- Hi ha previsió per a la reparació de les voreres del carrer Sant Antoni? Si és així, en quina
data?
 
El Sr. Josep Maria Bages, regidor de Serveis Públics, respon: «Sí. Tal com indica el nostre
programa electoral, ho farem durant la legislatura».
 
- Hi ha previsió per a la reparació del paviment de l’avinguda Catalunya? Si és així, en quina
data?
 
El Sr. Josep Maria Bages, regidor de Serveis Públics, respon: «Els tècnics estan estudiant la
millora de tot el paviment o una actuació puntual per part de la brigada municipal en algun punt
malmès».
 
- El govern creu que cal defensar el sector de l’avellana o bé s’han de buscar alternatives de
conreu?
 
El Sr. Josep Maria Bages, regidor d’Agricultura, respon: «El govern defensarà i estarà al costat
dels productors en qualsevol decisió que prenguin en relació amb els seus cultius».
 
- Perquè no deixa al públic fer preguntes en el ple municipal de l’Ajuntament de Riudoms?
 
El Sr. Alcalde respon: «Com ja hem comentat anteriorment, l’Ajuntament de Riudoms disposa
de canals molts més ràpids, personalitzats i assessorats tècnicament perquè els ciutadans
puguin formular les seves preguntes».
 
 
5/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM en l’anterior sessió
plenària ordinària del dia 1 d’agost:
 
5.1/ La Sra. Núria Mas, regidora de Seguretat Ciutadana, respon a les preguntes formulades
sobre les multes.
 
- Segons l’ordenança de civisme, quantes sancions es van posar durant el 2018?
 
Dues.
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- Si les tenen, voldríem les dades desglossades per anys des del 2015.
 
Cinc el 2015, vuit el 2016, quatre el 2017, dues el 2018 i set fins a l’octubre de 2019.
 
- També voldríem si totes les multes que es posen vinculades a l’ordenança de civisme s’
acaben gestionant. I sinó es gestionen, quin és el motiu?
 
Totes es gestionen segons la normativa.
 
- També voldríem les dades de la quantitat d’actuacions que la brigada municipal ha de fer per
a retirar la brutícia i les deixalles dipositades en llocs no apropiats.
 
La tasca de neteja de la via pública és una feina constant de la brigada municipal. Com en totes
les tasques que desenvolupa la brigada, hi dediquen el màxim d’esforços possibles.

5.2/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor de Serveis Públics, respon a les preguntes formulades
sobre la campanya de gossos.
 
- Quin impacte ha tingut aquesta campanya?
 
Es tracta d’una campanya de conscienciació de la població. En el moment d’iniciar aquesta
campanya, sí que és va notar una millora de la situació.
 
- L’Ajuntament disposa de dades que demostren una millora de la situació?
 
No.
 
5.3/ El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades sobre el .Butlletí d’Informació Municipal
 
- Cada quant temps publiquen el  durant aquest mandat?Butlletí d’Informació Municipal
Segueix en vigor el que es va recomanar en el pla de comunicació o simplement es va publicar
un butlletí cada mes perquè hi havia eleccions a la cantonada?
 
La intenció és que el butlletí es continuï publicant cada més tal com es feia segons la
recomanació del pla de comunicació.
 
5.4/ El Sr. Jordi Domingo, regidor d’Urbanisme, respon a les preguntes formulades sobre el Pla
del nucli antic.
 
- Quines accions té previstes el govern durant aquest mandat per al nucli antic?

Les que estan previstes en el nostre programa electoral.
 
5.5/ El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades sobre el POUSC.
 
- Quins projectes presentarà per a beneficiar-se d’aquestes línies d’ajut?
 
D’acord amb les bases de la convocatòria, l’Ajuntament ha presentat el projecte de la
rehabilitació de la segona planta del centre d’entitats i formació de les Escoles Velles amb la
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretària

M.Carme Alcoverro Beltran

idea de dur a terme l’execució de la segona fase de l’obra de l’edifici, per tal de deixar-lo
rehabilitat en tota la seva totalitat. Aquest projecte inclou la millora de la coberta i la substitució
de tancaments de la segona planta, així com les proteccions solars de tota la façana sud i la
rehabilitació de la segona planta que es distribueix per destinar-hi un espai de dinamització
econòmica. Aquestes actuacions s’han dissenyat tenint en compte el PAES (  Pla d’acció per a l’

). L’espai de dinamització econòmica municipal té l’objectiu d’energia sostenible del municipi
esdevenir un punt de referència per als sectors econòmics del municipi i el motor des d’on s’
impulsin les polítiques de promoció econòmica que es duguin a terme des de l’Ajuntament de
Riudoms. Segons les propostes que es presenten per als plans de dinamització municipal que
s’han redactat en els últims anys, especialment el Pla de dinamització del comerç local. A més,
en el projecte presentat també hi ha prevista l’adequació de l’entorn de l’edifici i la instal·lació
de dos punts de recàrrega per a vehicles elèctrics en l’exterior de l’edifici.

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’alça la sessió a l'hora i el lloc indicats al
començament, de la qual s’estén aquesta acta, que signa l’alcalde, amb mi, la secretària, que
certifico.
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